
Z gospodarjenjem v prvem polletju 
smo lahko kar zadovoljni 

Kljub zaostrenim pogojem naše go
spodarstvo tudi v letošnjem prvem pol
letju beleži dobre poslovne rezultate. 
Značilno za to obdobje je tudi močno 
spreminjanje tako cenovne politike 
kakor tudi ostalih pogojev na domačem 
in tujem trgu, kar je izredno vplivalo 
tudi na poslovanje naših organizacij 

združenega dela. Ti vplivi sicer niso 
prizadeli vseh enako, saj vplivi eko
nomske politike in raznih omejevanj 
zadenejo določene dejavnosti, medtem 
ko se drugim odpirajo boljši pogoji po
slovanja, ugotavljajo v informaciji o 
poslovanju občinskega gospodarstva. 
Zato tudi finančni pokazatelji prikazu- (Nadaljevanje na 4. strani) 

jejo velika odstopanja med organizaci
jami združenega dela v pozitivnem in 
negativnem smislu. Izredne poslovne 
uspehe sta dosegli Usnjarna in Liko, ki 
sta hkrati tudi izredno povečali izvoz 
na konvertibilno tržišče. 

Še nekaj sto metrov cevovoda je treba položiti za novi vo
dovod in po besedah izvajalcev gre sklepati, da bpdo dela 
končali do roka tudi r\a črpališčih in pri rezervoarju. Re
zervoar nad Verdom je že zabetoniran in sedaj hitijo še z 
deli, da do njega speljejo cevi. 

V A Ž N O O B V E S T I L O 
Z A I N T E R N I R A N E V TABORIŠČU 

G O N A R S 
Vse internirane v taborišču G O N A R S iz občine Vrhnika ob

veščamo, da republiški odbor Z Z B N O V Slovenije za 40. 
obletnico razpusta tega taborišča v G O N A R S U organizira sve
čanost. 

Ta svečanost bo 1. oktobra 1983 v G O N A R S U . 
Kdor se te svečanosti želi udeležiti, naj se prijavi turistfčni 

agenciji Alpetour Ljubljana, Šubičeva 1, najpozneje do 20. 
septembra 1983. Ta agencija bo tudi za vse prijavljene uredila 
prehod čez mejo brez plačila depozita. 

Avtobusi bodo odpeljali iz Ljubljane 1. oktobra 1983 s Trga 
osvoboditve ob 6. uri zjutraj, povratek v večernih urah. 

Cena prevoza brez hrane bo 1.150,00 din, s hrano pa 

1.910,00 din. O B Č I N S K I O D B O R Z Z B N O V 

V R H N J K A 

Čez dobra dva meseca 
voda iz vršaja 

v 

Nekaterim nepreverjenim vestem 
oziroma govoricam, da dela na 
novem vodovodu z Borovniškega 
vršaja ne gredo po načrtu, da v tej 
vroči poletni pripeki tudi v vršaju ni 
dovolj vode, da se je ta voda izredno 
poslabšala in še nekaterim, so dali 
pojasnila na seji predsedstva občin
ske konference SZDL predstavniki 
Zavoda za načrtovanje in SKO-
CES-a, ko so obravnavali poročilo o 
gradnji vodovoda. Eno od vprašanj 
je bilo povezano tudi z nedavnim po
ginom rib v Ljubljanici in s kvaliteto 
vode vršaja. 

Po njihovih zagotovilih pri gradnji 
ni večjih kasnitev in realno lahko pri
čakujemo, da bo vodovod končan do 
roka. Gl(ide količine vode pa so po
jasnili, da je celo strokovnjake Geo
loškega zavoda, ki nenehno kontroli
rajo vodo, presenetilo, da tudi dolgo
trajna suša ni vplivala na nivo vode v 
vršaju. Stalno kontrolirajo tudi kvali
teto vode in zagotavljajo, da se ni 
čisto nič spremenila. Raziskujejo 
tudi kako bi bilo možno vršaj bogatiti. 

Pred nedavnim je pogin rib v Ljub
ljanici sprožil val pomislekov, da od
padne snovi lahko »okužijo« - tudi 
vodo v vršaju. Menda točen vzrok 
zakaj je prišlo do pogina še ni doka
zan, kljub temu pa strokovnjaki, ki se 
ukvarjajo z gradnjo tega vodovoda 
zagotovo trdijo, da so tla pod Fenoli-
tom nepropustna, da nepropustne, 
plasti giine varujejo vodo pred ka
kršnokoli onesnažitvijo. Tudi pred to, 
ki je nedvomno bila, pa najsi bo kri
vec že kdorkoli. Vsekakor pa je to 
dovolj, da se moramo končno enkrat 
le temeljito lotiti varovanja našega 
okolja. Resno se bo treba lotiti šir
šega zavarovanja okolice zajetja in 
Geološki zavod je menda že začel z 
raziskavami kako zaščititi tudi širšo 
okolico tega vodnega vira. 

Če ob koncu povzamemo zagoto
vila graditeljev vodovoda potem bo 
voda čez dobra dva meseca pritekla 
iz pip. To pa tudi pomeni, da se je 
treba že temeljito začeti pripravljati 
na gradnjo II. taze gradnje vodovo
da. 

Peš z Vrhnike na Triglav 
Planinska sekcija ŠO LIKO bo organizirala že tradicionalni peš pohod 

z Vrhnike na Triglav, in sicer v času od 14. do 17. septembra, ko bo od
prava prispela na otvoritev prenovljene planinske koče na Kredarici pod 
Triglavom. 

Na pot se bo podala skupina 
10—15 planincev, ki bo šla z Vrhnike 
v Smrečje čez Žirovski vrh v Hotavlje 
in dalje čez Blegoš v Davčo in čez 
Soriško planino v Bohinj, od koder se 
začne glavni vzpon na Triglav. Če bo 
vreme lepo, naj bi za pot potrebovali 
tri dni. Nekateri se bodo na pot podali 
prvič, drugi pa so jo prehodili že več

krat', tako da jim tovrstnih pohodni-
ških izkušenj ne manjka. Doslej je 
pot prehodilo vsaj enkrat že 63 pla
nincev, od teh večinoma Vrhniča-
nov. Pa tudi po dvakrat je šlo peš na 
Triglav že 25, trikrat pa 15 planincev 
kar kaže na zanimanje za hojo čez 
polhograjsko, škofjeloško in bohinj-
skohribovje. S. J . 

Tankisti 
so praznovali 

svoj dan 
V kasarni Ivan Cankar so obeležili 16. julij, dan, ko je bila 

pred 39 leti z odlokom Vrhovnega štaba NOVJ v Gravini v 
Italiji ustanovljena prva tankovska enota naie armade. 

O bojni poti enote je prisotnim predstavnikom družbenopoli
tičnih organizacij občine Vrhnika, predstavnikom sežanske 
občine, borcem in vojnim starešinam govoril starešina Boško 
Ratkovič. General podpolkovnik Rado Klanjšek pa je taksi
stom čestital v imenu ljubljanskega armadnega področja 

Ob svojem prazniku je 28 tankistov dobilo nagrade in priz
nanja, to so bili starešine in civilisti v JLA, 38 pripadnikov enote, 
ki nadaljuje tradicijo v Gravini ustanovljene vojne enote, pa je 
dobilo značke »Vzoren vojak«. 

ŠOLSKI ZVONEC SPET ZVONI 

Vrhniški dom upokojencev je v zadnjem času postal kar 
premajhen za vse, ki bi želeli starost preživeti v njem. Zato 
so pred mesecem dni začeli z zidanjem prizidka, ki bo 
predvidoma končan že prihodnje leto. Tako bo prostora še 
za 80 novih oskrbovancev. 

Za varno pot v šolo 
Spet je tu novo šolsko leto, 

hrami učenosti so odprli 
svoje duri. Toda do teh vrst 
je treba tudi priti. Kaj ho
čemo reči? Prvi dnevi šole 
niso kar tako, ne samo za pr-
vošolčke, čeprav zanje še 
posebej. Mnogi so premalo 
pozorni na dogajanje na 
cesti. Po njej pa vozimo 
odrasli in zato jih moramo 

obvarovati tudi takrat, ko na
rede napako. 

Sicer je republiški svet za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu v navodilih ob akciji 
»Varnost, otrok in mladina v 
cestnem prometu ob začetku 
šolskega leta« določil, da mo
rajo vsi učenci prvega razreda 
osnovne šole nositi rumeno ru
tico, da morajo vsi otroci ob po
gojih zmanjlane vidljivosti no
siti svetlobno odsevne obeske 
(kresničke) in da morajo 
osnovne šole nove učence 
seznaniti z varnimi potmi v šolo 
in iz nje po šolskem prometno 
varnostnem načrtu. 

V to akcijo bo vključena tudi 
narodna zaščita. Njeni pripad
niki bodo skrbeli na najpromet-
nejših prehodih za varno preč
kanje ceste naših malčkov. 
Tudi na Postaji milice so se še 

posebej pripravili na te dni. Še 
skrbneje bodo nadzovorali ce
loten promet. Gre za otrokovo 
varnost, zato bodo dosledno 
kaznovali tudi morebitne krši
telje. Prosijo in svetujejo vsem 

voznikom, da vozijo res pre
vidno, še posebej tedaj, ko vi
dijo na cesti ali ob cesti naše 
malčke. 

Dolžnost vseh je čuvati naše 
največje bogastvo — otroke, 
zato ne sme biti nikomur 
odveč, da pazi na cesti, da po
maga otrokom pri prečkanju 
ceste, da je nenehno pozoren 
in obvaruje otroka tudi tedaj, če 
iz razposajenosti ali zbegano
sti naredi morebitno napako. 
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Gospodar Tone Debevec je tudi novinarki televizije razložil 
zakaj je »pustil službo« in se lotil samo kmetovanja. 

Govedoreja na Pokojišču boljšim časom naproti 

Govedoreja na Pokojišču 
boljšim časom naproti 

Smeli načrti razvoja kmetijstva na 
Pokojiški planoti se po treh letih že ure
sničujejo, čepav je tudi res, da vse 
možnosti še niso izkoriščene. Nekateri 
podatki, ki smo jih izvedeli v Kmetijski 
zadrugi, kažejo, da se je stalež goveje 
živine v teh treh letih povečal od 68 glav 
na 92. K temu pa dodajmo še 60 ple
menskih telic ravninskih kmetov, telic, 
ki se pasejo na novo urejenih pašnikih. 
Da tokrat ne ostaja le pri načrtih, potrju
jejo resna prizadevanja širše skupnosti 
in tudi dejstvo, da sta to spoznala tudi 
že dva lastnika kmetij, ki sta pustila 
redno zaposlitev pri Gozdnem gospo
darstvu in ostala doma na kmetiji. 

Eden od njiju je Jože, Debevec iz Pade
ža: »Videl sem, da bi se dalo tudi našo 
zemljo boljše izkoristiti. Da bi lahko pove
čali čredo, smo morali pašnike urediti, saj 
je za košnjo bolj slab teren. Odločil sem se 
za pašo.« 

Preje ste se ob delu ravno tako ukvarjali 
z živinorejo. V tem letu, odkar samo kme-
tujete, ste verjetno povečali stalež živine? 

»Ja, štiri krave smo imeli pred leti. Ko pa 
sem videl, da gre tokrat le bolj zares, da ne 
gre samo za govorjenje, sem počasi pove
čeval čredo. Sedaj, ko pasemo, pa imamo 
petnajst glav in še nekaj telet v štali.« 

Vključeni ste v pašno skupnost in pasete 
tudi telice nižinskih kmetov. Koliko jih 
imate? 

»Za letos jih imam le za poizkus, samo tri 
so. Nekateri pa jih imajo že veliko. Jaz pa 
le toliko, kolikor jih sedaj lahko pasem na 
tej čredinki. Imam pa še nekaj sveta in če 

Debevčeva najstarejši in najmlajši sin 
med počitnicami skrbita, da živina ni 
žejna 

bomo uspeli, ga bomo ogradili prihodnje 
leto.« 

In koliko bi jih potem lahko prepasli čez 
poletje? 

»Mislim, da bi jih nekako dvajset kar 
lahko. Paše je pravzaprav dovolj. Problem 
je voda. Zdaj jo vozim prav s Kožlješkega 
loga, kakšna dva kilometra daleč. Če bvbil 
vodovod, pa bi bito precej lažje kmetovati.« 

Izdajte še vaše načrte? 
»Ja, tudi za naprej malo premišljam. 

Družino imam veliko in starejši sin se pre
cej zanima za takle način živinoreje. Vese
lje ima do živine. Tako mislim, da bom jaz 
toliko vse uredil, da se bo začelo zares, da 
bo potem sin lahko naprej .peljal', da bo 
laže in bolje delal.« 

Po ocenah pospeševalne službe pri 
Kmetijski zadrugi bo možno potem, ko bo 
agromelioriranih 110 hektarov pašnikov, 
povečati stalež živine na 197 glav. Na 
preostalih 240 hektarih pa bo možno preko 
poletne sezone prepasti še 800 ple
menskih telic. Preračunano v meso, po
meni to 62 ton žive teže na leto. To pa je 
že zavidljiva količina mesa. 

Ampak spet se takoj srečamo s proble
mom pitne vode. O tem in o nadaljnjih na
črtih pravi predsednik izvršnega sveta 
Herman Bole: »Radi bi razvili živinorejo, 
vendar ravno zato, ker ni vode, tega ne 
zmoremo. Veliko bolje bi lahko izkoristili to 
planoto. No, računamo, da jo tudi bomo. 
Načrti so taki.da bi v Kožlješkem grabnu 
napravili manjši jez, napravili manjšo hi
drocentralo, ki bi dajala energijo za črpal
ke. Potem pa bi črpali vodo nekaj preko sto 
metrov višinske razlike do zbiralnika nad 
Padežem. Od tam pa bi tekla do Pokojišča 
in do Zavrha, do koder bi jo morali s hidro-
forjem še dvigniti. Idejni načrti že obstoje. 
Nekako polovico denarja za to investicijo 
bi po predvidevanjih zbrali. Tu bi sodelo
vale Kmetijska zadruga, Samoupravna in
teresna skupnost komunalnih dejavnosti, 
tudi JLA, ki bi pomagala pri izkopu trase. 
Vendar pa nam še manjka polovica sred
stev, skoraj pol stare milijarde dinarjev. 
Računali smo, da bi se k tej investiciji prik
ljučila tudi Ljubljana, ker smo pač njeno za
ledje za prehrano. Mislimo namreč, da bi 
nekaj sredstev le lahko vložili, saj bi ta pla
nota počasi postala živinorejska baza tudi 
Ljubljane. Možnosti so, o tem smo vsi 
enotnih misli.« 

S servisom pri Ogrinovih 
na Stari Vrhniki 

Na Staro Vrhniko, k Ogrinovim, smo se odpravili s fanti 
s Slovenijaavtovega servisa. Pred kratkim so jim popravili 
traktor in »kontrola« ni bila odveč. Zakaj ne odveč? Ravno 
sredi žetve so bili pri Ogrinovih, ko je traktor obstal. Pokli
čejo vrhniški servis, kjer že nekaj mesecev popravljajo 
poleg avtomobilov tudi traktorje in ostalo kmetijsko me
hanizacijo. Vendar rezervnih delov niso imeli. »Menda jih 
ne bomo pustili na cedilu ravno sredi žetve«, so dejali na 
servisu in se hitro zmenili s Kovinarsko, kjer so jim napra
vili manjkajoče dele. In žetev je stekla naprej. 

Ko smo se ustavili pred nišo 
na Stari Vrhniki s številko 27, je 
bila doma le gospodinja. Ata in 
dva sinova so na Zamočilah 
obračali otavo. »Ja, s traktorjem 
so tam doli. Najbolje, da gresta 
kar tja. Sicer pa zdaj dobro 
dela«, hiti z odgovori mama in v 
isti sapi dodaja: »Žetev je bila 
naša velika skrb in ravno sredi 
dela se nam pokvari traktor. Pa 
so nas na servisu rešili in odtlej 
dobro dela. Dober mojster ga je 
imel v rokah«. 

Odpeljemo se na Zamočile in 
med potjo nam zgovorno pripo
veduje, da mora kljub temu, da 

imajo precej strojev, še vredno 
skoraj vsak dan na njivo z moti-
ko, ker se vsega le ne da obde
lati s stroji. Nikoli ni brez dela. 
Sedemdeset arov morajo še 
ročno obdelati, pa tudi zemljo 
imajo precej »raztreseno«. »Kar 
potruditi se moramo vsi, imava 
namreč štiri sinove, da vse 
opravimo. Pa so kar pridni in 
gre«. V štali imajo petnajst glav 
živine, zraven še dvanajst pra
šičev in tudi konj je še pri hiši, za 
vsak slučaj, če »mehanizacija« 
odpove. 

»Dokler so bili stroji novi, 
nismo imeli skrbi. Zdaj pa so se 

že začela popravila in kako prav 
je, da imamo servisiako blizu. 
Kako pa bo kmet za vsako reč 
moral recimo v Ljubljano, včasih 
še dlje, da mu jo popravijo. 
Predvsem zamundo je, iz vrhni
škega servisa pa pridejo tudi na 
dom,« je postal zgovoren Franc 
Ogrin, ko smo ga povprašali, 
kako je zadovoljen z njihovimi 
uslugami. Pozneje, ko je meha
nik pregledoval traktor, zraven 
pa je bil sin Janez, se je razgo-
voril in velja mu verjeti, da v 
zadnjem času s kmetijstvom 
»kar gre«, le veselje moraš 
imeti, če pa je še nekaj sreče, da 
je tudi še kar dober dohodek. 
»Letos je predvsem dobro 
uspela pšenica. Na enem hek
taru smo je pridelali čez sto 
mernikov (več kot 2,5 tone). 
Zato sem še toliko bolj zadovo
ljen.« 

Kaj pa pravi vodja servisa 
kmetijske mehanizacije, ki je 
hkrati tudi mehanik — pravzar-
prav se zaenkrat samo on uk
varja s temi popravili. »Dela je 

Franc Ogrin: Dokler so bili 
stroji novi, nismo imeli skrbi, 
zdaj nam bo prav prišlo, da je 
servis pri roki. 

veliko. Poleg rednih tehničnih 
pregledov in popravil v delavnici 
je kar precej tudi terenskega 
dela. Poklicali so nas celo iz Vi
pave, sedaj sem bil na Igu. Pač 
pod kozolcem popraviš takoj, če 
je možne. Vedno več dela je in 
težko ga bom sam zmogel.« 

Kaže, da so se kmetje že na
vadili na njihove usluge, zato se 
bodo morali potruditi, da jih 
bodo še izboljšali, čeprav se 
srečujejo s problemi, kot so re
zervni deli, veliko različnih tipov 
traktorjev in še kaj bi lahko našli. 

»Beta j nova 
za vzor« 

Vrhnika je z vsemi svojimi 
krajevnimi skupnostmi po
stala že pravo mesto. Kot taka 
je silno zanimiva, posebej še, 
če se ozremo na aktivnost 
prebivalstva, ko gre za dobro 
celotne skupnosti. Eni se tru
dijo bolj, drugi zopet malo 
manj; zanimiv je primer za
selka ob vznožju Storževega 
griča, ob potočku Bela, ki žu
bori med izlizanim kamenjem 
in v vročih poletnih dneh do
cela presahne. Tam je Betaj-
nova — domačini so vzeli ime 
iz Cankarjeve drame in se tako 
oddolžili svojemo rojaku. 

Ime naselja je od vsega za
četka povzročalo težave, s kate
rimi se srečujemo še danes. Na 
hišnih številkah se je namesto 
Betajnova pojavil napis Butaj-
nova —• očitno je nekdo hotel 
popraviti samega Cankarja, a 
zmagal je razum, tako da okoli 

Z ene od delovnih akcij, ko so 
urejali cesto 

imena zaselka ni več dvomov; 
pravilno je Betajnova. 

Že od vsega začetka se prebi
valci Betajnove med seboj izje
mno dobro razumejo, pomagajo 
eden drugemu ter sodelujejo in 
načrtujejo vse skupne akcije. Ko 
so začeli graditi Betajnovo, so se 
zbrali in na lastno pobudo usta
novili »gradbeni odbor«. Prav ta 
odbor je bil v vrhniški občini med 
redkimi, ki ni obstajal samo na 
papirju, ampak so njegovi člani 
resno zagrabili za delo ter uspeli 
za seboj potegniti tudi ostale 
prebivalce. Sestankov in posve

tov je bilo malo in še tisti so bili 
kratki, vsebinski in jedrnati, ak
cija pa je rojevala akcijo. 

Cesta, ki je vodila na Betajno
vo, je bila makadamska, precej 
ozka, grbasta in vseh lukenj se ni 
dalo prešteti. Nihče se ni dal po
sebej prositi, razen enega, ki je 
na Betajnovi še dandanes izje
mna, čeprav si s takim načinom 
dela in omalovaževanju tistega, 
ker je dobro za skupnost, zago
tovo ne bo postavil spomenika. 
No, pa tudi brez njegove pomoči 
so prizadevni krajani uredili 
cesto, po kateri sedaj hodijo in 
vozijo vsi. 

Prizadevanja krajanov Betaj
nove pa niso ostala nezapaže
na. Na pomoč pri urejanju naj
nujnejših komunalnih del, je pri
skočilo tudi Komunalno podjetje 
Vrhnika. Čeprav s skromnimi 
sredstvi, pa se je odzvala tudi 
krajevna skupnost Vrhnika. 
Lepo urejena cesta je postala 
dokaz dobrega in vsestranskega 
sodelovanja. 

Potlej seje pojavil problem vo
jaškega značaja. Cesto na Be
tajnovi po sili razmer uporabljajo 
tudi pripadniki JLA in nekajkrat 
na leto se po njej »sprehodijo« 
težki oklopniki, katerih gosenice 
cestišču nikoli ne prizanesejo. 
Da ne bi prišlo do nepotrebnih 
sporov, kritik in prerekanj, so 
prebivalci Betajnove spregovorili 
o problemu z vojaškimi oblastmi 
V. P. 5312 in se sporazumeli. 
Sedaj so tudi vojaki te vojne 
pošte redni gostje na vseh njiho
vih akcijah, posebej še, ko gre za 
urejanje ceste. 

še bi lahko naštevali: javna 
razsvetljava, urejenost, okolje in 
še in še, vse pa z lastnimi rokami 
in z denarjem, ki ga je vsakdo na 
Betajnovi prispeval iz lastnega 
žepa, razen tistega posebneža, 
o katerem ni vredno izgubljati 
besed. Žal niti naše občinsko 
glasilo Beta/novi noče ali pa ne 
zna prisluhniti. Čemu? Tega se 
ne da razložiti, saj se v tej sredini 
venomer nekaj dogaja in dela. 

Prebivalci Betajnove so lahko 
svetal vzor vsem tistim, ki smo 
»potrpežljivo« čakajo, od kje bo 
padla kakšna drobtinica, da bi pa 
sami kaj dodali ali uredili, se na
vadno ne morejo zediniti. Za 
lepši jutri in boljši standar je to 
nujno potrebno, upajmo le, da 
Betajnova na Vrhniki ne bo 
ostala osamljen primer. 

TRŠAR FRANCI 
VRHNIKA 

Kar pri obračanju otave na Zamočiiah je mehanik pregledal kako 
dela sedaj traktor. Priviti je bilo treba le naftno črpalko. Ogrinova domačija 

Borovnice na kislih barjanskih tleh dobro uspevajo. Ne 
gre za navadne gozdne borovnice — to je posebna vrsta 
borovnic, katerih grmičje zraste tudi višje od metra in ro
dijo praktično celo poletje. Tak nasad ima Ciril Kržič z 
Drenovega griča. Pridela okoli 16 ton teh sladkih sadežev, 
ki gredo dobro v denar. Lani jih je vrhniška Kmetijska za
druga izvozila v Avstrijo 2700 kilogramov, letos pa se jih Je 
znašlo na tujem trgu že več kot 6 tisoč kilogramov! 

Celo barje resda ni primerno za gojitev borovnic, ampak 
na Kmetijski zadrugi pravijo, da so z analizo barjanske 
zemlje prišli še do 30 hektarov primernih površin v Bistri v 
bližini hlevov. 

Na fotografiji: Tako pripravijo borovnice za izvoz 
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Med počitnicami so tudi mnogi mladi prijeli za delo, da so si zaslužili kakšen 
dinar za jesenske dni, ko se začne šola. Tudi Barbara, Cveta, Andreja in 
Beta iz Bevk so si nekaj prislužile z obiranjem borovnic. 

Odlikovani občani 
Predsednik občinske skupščine Andrej Vidovič 

je pred kratkim izročil Jakobu Peklaju, Jožetu 
Grabnarju in Mariji Mrlak državna odlikovanja za 

posebne zaslugeiin dosežene uspehe pri delu, ki 
je pomembno za napredek države. 

Jakob Pekla] — Red zaslug za 
narod s srebrno zvezdo. 

Rodil se je leta 1906 na Dreno
vem griču. Že leta 1942 je začel 
organizirano sodelovati z aktivisti 
OF, vse do aretacije leta 1944. No
vembra istega leta je pobegnil iz 
Ljubljanskih zaporov in se priključil 
kot borec in minerec ljubljanski 
brigadi, ki se je borila proti okupa
torju v Beli krajini in na Hrvaškem. 

Po končani vojni je delal na<ie-
ležnici kot nadzornik proge, do 
upokojitve. 

Še vedno je član aktiva ZZB 
NOV pri TOZD za upravljanje in 
vzdrževanje prog Ljubljana. 

Jože Grabnar — Rod dela s 
srebrnim vencem. 

Rodil se je leta 1911 v Gornjih 
Kamnah pri Novem mestu. Izhaja 
iz delavske družine. Po končani 
osnovni šoli se je izučil za kjojača 
in med vojno izdeloval obleko za 
partizane. Po osvoboditvi je postal 
član Narodne milice v Ljubljani in 
ostal miličnik do upokpjitve. Delo
val je v raznih družbenopolitičnih 
organizacijah, po upokojitvi pa v 
KK SZDL, kjer je bil aktiven predv
sem na področju volitev, v vodstvu 
društva upokojencev in v organi
zaciji ZB kot tajnik. 

Marija Mrlak — Medalja zaslug 
za narod. 

Rodila se je leta 1901 na Vrhniki. -
V narodnoosvobodilno gibanje se 
je vključila leta 1942. Sodelovala je 
v akcijah OF pri zbiranju hrane, šir
jenju literature in pri obveščevalni 
dejavnosti. Aktivno je delovala v 
organizaciji AFŽ: Ves čas vojne je 
nudila zatočišče partizanom, ki so 
bili potrebni okrevanja. Po osvo
boditvi je aktivno sodelovala pri 
raznih akcijah in v organizaciji AFŽ 
dokler ji je dopuščalo zdravje. 

Kdo naj bo pobudnik novega, če ne mlad človek 
Družbeni položaj mladih se ne razlikuje od 

položaja drugih ljudi, od starejše generacije. 
Vseeno pa gre za nekaj specifičnega pri sedanji 
generaciji mladih. Mladi se vsakodnevno sre
čujejo z vrsto življenjskih problemov. Kako do
seči enotnost interesov mlade generacije, 
kakšna so prizadevanja za uresničitev kon
kretnih interesov mladih — gre za interese, ki 
temelje na družbeno ekonomskem in politič
nem položaju mladih, nasploh kako se znajdejo 
v tem »trenutku« življenja, kaj hočejo, kaj dela
jo, kaj si želijo in kakšni so njihovi cilji, da bodo 
Polno delali in živeli. O tem sta se razgovorili 
predsednica občinske mladinske organizacije 
Alenka Mele in sekretarka Maja Kajdiš 

Leto bo kmalu naokoli, odkar sta »postali« 
mladinski funkcionarki. Lahko na kratko rečeta 
o tej prehojeni poti v mladinski organizaciji (v 
resnici samo nadaljujeta aktivistično delova
nje). 

Maja: V naši organizaciji je tako, da enkrat dobro 
uspe ena akcija, drugič druga. Rezultati najinega 
dela bodo vidni kasneje, morda že drugo leto. Je pa 
razlika med delom v času, ko sem začeta z delom 
pri Predsedstvu OK ZSMS in delom danes. Zmeraj 
bolj se mladinci lotevamo »resnih zadev« s po
dročja gospodarstva in vsega, kar sodi zraven. Za
bava ni več naša edina skrb. Sedaj to poskušamo 
prenesti tudi v 0 0 ZSMS. 

Alenka: Že od osnovne šole dalje se ukvarjam z 
delom v mladinski organizaciji. Prešla sem vse 
faze, od osnovne organizacije v šoli, KS ter delo
vanje v predsedstvu OK ZSMS. Kljub temu, da sem 
dodobra poznala delo v mladinski organizaciji, pa 
je bil začetek predsednikovanja kar težak. Prej 
sem pokrivala le eno področje, sedaj pa sem mo
rala kar naenkrat imeti pregled čez vse: od dela v 
0 0 ZSMS pa do RK ZSMS. Veliko časa mi vza
mejo tudi sestanki na občinski ravni in razne dejav
nosti, kjer moraš biti že kot predsednik prisoten. 
Včasih je treba skočiti še na faks in potem ni čudno, 
da mi je leto tako hitro minilo. Vendar pa mi ni žal 
iasa, ki sem ga porabila za mladinsko delo. Včasih 
si srečen, če ti akcija uspe, drugič razočaran, ko 
Vidiš, da ni vse tako, kot bi moralo biti. Na splošno 
Pa sem vesela vsakega napredka v delu mladinske 
organizacije in v borbi za njeno enakopravnost z 
Ostalimi DPO. 

Koliko je pri vajinem delu tistega »funkcio-
narskega?« 

Maja: To bi morali povedati mladinci. Trudim se, 
daje tega čim manj. Osnovni cilj, ki sem si ga zada
la, je; čim več stikov z mladimi iz osnovnih organi
zacij, tam dobiš ideje in smernice za naprej. Po na
činu, kako te mladi sprejmejo lahko ugotoviš, če 
dobro delaš. Avtoritet mladinci ne priznavajo-(mo). 

Alenka: Nič kaj všeč mi ni to funkcionarstvo. Pri 
rnladinskem delu, pri stikih z mladinci, se trudim, da 
bi bila čim manj funkcionarska. To je tudi osnova, 
da te mladi sploh sprejmejo. Pa tudi moj značaj mi 
tega ne dopušča. V stikih z ostalimi DPO v občin-' 
skem merilu pa hočeš — nočeš — moraš včasih 
uporabljati tudi funkcionarstvo. Sem spada vse: od 
tega, da si včasih diplomat, da znaš izbrati pravilne 
besede in še veliko drugih stvari, ki se jih hitro nau
čiš, ko zaploveš v te vode. 

Mladi niso radi ukalupljeni v neke tradicio
nalne okvire, pa najsi gre za glasbo, družabno 
življenje, tudi delo in nenazadnje za oblike poli
tičnega delovanja... Nenehno iščete kaj nove
ga! 

Alenka: To je nujno, saj le z iskanjem novega se 
lahko stvari tudi spreminjajo. Posebno so nam 
hove oblike delovanja potrebne sedaj, ko mlade 
Pesti vrsta težav in problemov ter jih je težko pre
pričati za neko akcijo, ko pa sami vidijo, da ni tako, 
kot govorimo. Sicer p& mislim, da smo danes pre

več ukalupirani in da se včasih kar bojimo česa no
vega. Če se že lotimo in nam potem že prvič ne 
uspe, vržemo puško v koruzo. To se pri mladih kar 
prevečkrat dogaja,. Vse bolj pogosto se pojavlja 
stavek: »Saj je vse brez veze, saj tako ali tako ne 
moremo nič spremeniti«. Žal je v. tem stavku vse 
več resnice. 

Maja: Povsod, na vseh področjih življenja, se 
išče nekaj novega. In kdo bo pobudnik novega, če 
ne mlad človek?! Tudi z našo organizacijo je tako. 
Ne moremo imeti take organizacije, kot so jo imeli 
po vojni. Tudi problemi so drugi. Žal starejši tega 
nočejo razumeti, hočejo, da bi bili mi revolucionar
ni, tako kot so bili oni; kako, ko pa držijo, vse v svo-

Maja Kajdiš 
jih rokah od leta 1945, mladi pa tako težko pridemo 
zraven! 

Tudi ko govorite o prostovoljnem delu, o bri
gadah, je čuti, da bo treba najti neko novo obli
ko. Mar mladi ne sprejemajo več te oblike pro
stovoljnega dela ali nočejo zgrabiti za kramp in 
lopato? Saj ni tako enostavno »imeti« popolne 
brigade, mar ne? 

Maja: Mislim, da ni problem v tem, da mladi ne bi 
hoteli delati. Glavni problem je v starših. Otroke 
pregovarjajo, naj gredo raje delat. Tako se sprosti 
družinski proračun. Vse to razumem, prepričana 
pa sem, da so izkušnje, prijateljstva, ki se pridobijo 
v brigadi, več vredni kot nekaj tisočakov. Denar 
gre, izkušnje, prijateljstva, spomini, ostanejo. Pre
malo tudi pedagoški kader vzgaja otroke in 
usmerja starše v tem smislu. Mladi bi šli v brigado 
že iz »firbca«, izkazalo se je, da največkrat ravno 
starši to preprečujejo. Nekateri se bojijo za svoje 
17, 18 letnike, po drugi strani, pa so nam starši iz 
Gradišča zaupali 16 fantov med 11. in 15. letom! 
Vsi so se vrnili veseli, zadovoljni, zdravi. Med njimi 
sta celo dva udarnika! Torej tudi pionirji niso kar 
tako. 

Alenka: Brigade, brigade — koliko truda smo 
letos vložili v popolno brigado. Toliko sem premiš
ljevala o tem, da sedaj že sama ne vem več, kaj je 
krivo za tako majhno zanimanje mladih. Prepri
čana pa sem v nekaj: brigade kot take so še vedno 
zanimive za mlade. Mislim, da so potrebne le neka
tere spremembe predvsem pri popoldanskih aktiv
nostih. Malo več sproščenosti in prostega časa je 
treba vnesti vanje. Res pa je tudi drugo: spremeniti 
je treba celotno družbeno klimo. Mladi se ne ote
pamo dela okoli informiranja, priprave ter organizi

ranja brigad. Vendar pa lahko ostale DPO naredijo 
še kaj drugega kot samo to, da nas kličejo na odgo- , 
vornost. Res je, da smo letos imeli zelo mlado bri
gado, vendar mislim, da je perspektiva mladin
skega prostovoljnega dela prav v pionirjih in da 
moramo vso pozornost posvetiti prav njim. 

Kako mladi gledate na sedanji družbenoeko
nomski položaj? S čem se soočate, kako misli
te, da bi to »krizo« najlaže prebrodili? 

Alenka: Mladi se soočamo z vsemi problemi, ki 
tarejo našo družbo. Nekateri pa se še posebej 
odražajo na mladi generaciji. Samo povej mi, kako 
naj mlad človek pride do stanovanja, še prej mora 
imeti srečo, da dobi zaposlitev, kje pa je vrtec in vse 
ostalo! Kdor nima staršev, ki so si v zlatih časih 
nekaj ustvarili in mu sedaj lahko pomagajo, bo 
težko živel. Po drugi strani pa mislim, da bi vse pre
brodi^ če bi se stvari odvijale tako, kot pišemo in 
govorimo. Poglej samo en primer: Ko smo največ 
govorili o brezposelnosti, smo sprejeli Zakon, da se 
borci lahko odpovedo dvojnim letom, da lahko žen
ske delajo več kot 35 let. V času qonje proti biro
kraciji ustanavljamo nove SIS. Če hočemo na
stale razmere spremeniti, je treba več odločnosti in 
novih ter svežih idej. Zato je treba dati mladim več 
možnosti, da se izkažejo. Zaupati jim je treba tudi 
odgovorne naloge. 

Sicer sem optimist, saj krizo moramo prebroditi. 
Samo nehajmo z govori in začnimo delati. Naj vsak 
odgovarja za svoje napake. Če bi bila brigada ne
popolna, bi hitro našli krivca — forumskodelo vod
stva. Kdo pa je odgovoren za gospodarske napa
ke, za neracionalno trošenje kreditov... 

Maja: Mladi gledamo na vse to kritično. Soo
čamo se z dejstvi, grozodejstvi. Še vedno se dela, 
kot se je delalo. Slabo (s tem ne mislim delavcev v 
proizvodnji). Kljub vsemu se dogajajo nonsensi. 
Jugoslovani smo še vedno lokalpatrioti. Vsak vleče 
na svojo stran, vsi imamo prav, tudi zaupanja ni. 
Kako bi krizo prebrodili? Z doslednostjo, z odpravo 
malverzacij, odpravo zvez in zvezic; žal vrana vrani 
še nikoli ni oči izkljuvala. Potrebno pa je tudi veliko 
dobre volje in optimizma. Zmaga bo naša. 

Mlada generacija se čedalje občutneje sre
čuje tudi s problemom brezposelnosti. Je v 
naši občini drugače? 

Maja: Če se primerjamo z drugimi, res ni pro
blemov. Vendar je za nas že 13 mladih, ki išče za
poslitev, veliko. Mirni bi bili, če bi bila ta številka O. 
Vseh skupaj je 58 brezposelnih (na dan 15. 8.), 
vendar je tu veliko težje zaposljivih. Še vedno so 
problem pripravniki, 33 jih je sprejetih za določen 
čas, le 11 za nedoločen čas, čeprav zakon dovolju
je, da OZD pripravnika sprejme za določen čas le v 
posebnih razmerah. Torej naj bi bili ti le izjeme in ne 
pravilo! V lanskem letu so bili tudi programi nekje 
slabo pripravljeni, upajmo, da bo letos bolje. 

Alenka: Če gledamo Vrhniko izolirano, smo lah
ko kar zadovoljni. Smo ena redkih občin, v kateri se 
brezposelnost mladih ne povečuje, nasprotno, 
celo manjša je kot pred meseci. Moramo pa se za
vedati, da je Vrhnika del širše skupnosti in ni izoli
ran otoček, zato ob misli na majhno brezposelnost 
v naši občini ne smemo zaspati, ampak se moramo 
vključiti v razreševanju le-te v regiji. 

Kako bi vsem mladim, ki pridejo iz šol, zago
tovili delo. Ste se o tem pogovarjali, našli že 
tudi kakšne ideje in nakazali rešitve? 

Alenka: O tem smo se veliko pogovarjali in vsi 
zaključki so bili zbrani na problemski konferenci o 
brezposelnosti Sem spada vse: od zmanjšanja po
godbenega in nadurnega dela do pravočasne upo
kojitve. Ne vem kako daleč od sklepov nismo, če
prav je vse to zapisano tudi v kongresnih doku
mentih tako mladinske organizacije kot tudi ostalih 
DPO. V ZSMS se je oblikovala ideja o kooperati
vah. Kaj več kot do besedne podpore ostalih sub
jektov pa ni prišlo. 

Maja: Zal tu ne moremo veliko pomagati. ZSM 
do sedaj še ni imela besede pri zaposlovanju in šti
pendiranju, čeprav se za to precej zavzemamo. 

Predvsem bodo 0 0 ZSMS v OZD morale biti pre
cej močnejše in odločnejše kot sedaj. Seveda pa 
bo potrebna tudi pomoč ostalih DPO v OZD. Pri
pravlja se neka akcija na nivoju regije. MS ZK ljub
ljanske regije bo poskušal urediti ob pomoči ZSM in 
ostalih dejavnikov, da bi letošnji naši brigadirji, ki 
nimajo štipendij, le-to dobili, oz. da bi tisti, ki iščejo 
službo, imeli prednost pri zaposlovanju. Akcija je 
na začetku, upam, da bodo rezultati dobri. 

Alenka Mele 
Obstaja dejavnost mladih zunaj institucio

nalnih oblik družbenopolitičnega življenja. Ali 
gre za neko spontanost, ki je tudi »zunaj« mla
dinske organizacije? 

Maja: Kdo ima rad institucije, institucionalizem? 
Še starejši ga ne marajo, pa ga bomo mi! Res je, da 
imamo preveč institucij, tudi odnosi so postali temu 
primerni. Mislim, da ZSM je neke vrste institucija, 
vendar na višjih nivojih (republika, federacija). V 
občinskih in osnovnih organizacijah pa tega ni in si 
ga tudi ne moremo privoščiti. Govorim seveda za 
Vrhniko. 

Res pa je tudi, da se mladi večkrat dobivajo, za
bavajo in ustvarjajo zunaj ZSM. Vendar ne smemo 
tako gledati. Vsi so v sedmem razredu sprejeti v 
ZSM, torej, če nekaj počnejo, potem to počnejo kot 
mladinci, čeprav nikjer ne piše: to je pa ta in ta OO ( 

ZSMS. Mladinci smo vsi, pa naj se ukvarjamo z 
mladinsko organizacijo kot tako, hodimo v brigade, 
na pohode, v hribe ali pa če se športno udejstvuje-
mo. Mladinska organizacija vključuje vse. Vsi pa 
tega še ne razumejo. 

Alenka: Mladi imamo zelo različne interese in 
nagnjenja. In prav zaradi tega se mi ne zdi čudno, 
če iščemo različne poti za zadovolitev teh intere
sov. Velikokrat se nam le zdi, da mladi delujejo 
zunaj mladinske organizacije, ker le-to pojmujemo 
preozko. Mladinska organizacija niso le sestanki 
0 0 ZSMS. Njen sestavni del so društva, ki vključu
jejo največji del mladih'. Mladinska organizacija je 
organiziranje veselice, športnega tekmovahja, ali 
pa okrogle mize o problemih, ki teže določeno sku
pino mladih. Mislim, da delamo največjo napako, 
ko določamo aktivnost mladih po udeležbi na se
stanku. 
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Z gospodarjenjem v prvem polletju 
smo lahko kar zadovoljni 

Sicer je celotni prihodek v primerjalnem obdobju porastel za 
53,9%. Nadpovprečne rasti v občini dosegajo TOZD Usnjarna 
(ind. 189), TOZD Igrad (ind. 199,9) in TOZD Servisi-energetika 
(ind. 192,5). Nizke oziroma manjie rasti celotnega prihodka od 
doseženega v enakem lanskem obdobju pa so dosegli TOZD 
Opekarna zaradi začasne ustavitve proizvodnje, TOZD Servis 
(ind. 100,8). Obrtni center (Ind. 198,3) in Zavod za načrtovanje 
(ind. 87,7). 

Nižji porast porabljenih sredstev (vpliv omejitve uvoza) v letošnjem 
I. polletju od rasti celotnega prihodka v višini 52,7 % vpliva na rast do
hodka, saj je ta porasel v primerjalnem obdobju za 58,4 %. 

Višje rasti dohodka dosegajo TOZD Antene 63,9 %, TOZD Fenolit 
51.3 %, TOZD Usnjarna 97,9 %, Kmetijska zadruga 64 % in DO LIKO 
46%. Poleg TOZD Opekarne, ki ne dosega dohodka, imajo zelo 
nizke rasti dohodka še TOZD Kovinarska 6,8%, Obrtnik Borovnica 
12,9%, TOZD Gozdarstvo 0,4%, TOZD Servis 3,5%, TOZD Hotel 
Mantova 18,8 % in Obrtni center, ki ob indeksu 93,5 ne dosega višine 
dohodka I. polletja leta 1982. 

Amortizacija v tem primerjalnem obdobju je porasla za 48%. 
V tem obdobju je brez dohodka le TOZD Opekama in edina prika

zuje izgubo. Na zmanjšanje in začasno ustavitev proizvodnje so vpli
vali neredne dobave mazuta, problem cen, surovin in potrebni remont 
celotne opreme. 

V času prekinitve je opravljen remont transportnih sredstev in 
opreme, izkopali so gline na zalogo, deloma so reorganizirali uprav-
no-administrativne službe. Ob ureditvi cen in redni dobavi energet
skih virov bi sanacijski program v TOZD Opekarni moral dati pozitiv-
nejše poslovne rezultate. 

TOZD Igrad trenutno ne prikazuje izgube, vendar težave pri poslo
vanju ostajajo. V i. polletju 1982 kakor tudi v I. trimesečju letošnjega 
leta je še ugotovljena izguba, tako da trenutno pozitivni rezultat, brez 
sredstev za sklade, ob znanih težavah pri pomanjkanju dela na po
dročju gradbeništva, še ne daje osnove normalizaciji poslovanja. 

Doseženi čisti dohodek je v primerjalnem obdobju porastel za 
66.4 %, kar je posledica zmanjševanja obveznosti iz dohodka, tako 
da je ob 28% rasti sredstev za osebne dohodke, porastla akumula
cija za 142,2% in dosega v I. polletju letošnjega leta 499.592 tisoč 
din. 

Razporejena sredstva za osebne dohodke so bila v prvih petih me
secih letošnjega leta deloma omejevana in povečanja vezana na po
zitivne kazalce gospodarjenja. V prvem polletju je tako zabeležen po
rast razporejenih sredstev za osebne dohodke v primerjavi s I. pollet
jem 1982. leta v višini 28,0 % in povprečni BOD v višini 27 %. Primer
java s povprečjem leta 1982 kaže porast razporejenih sredstev za 
osebne dohodke 15,9 % in porast povprečnega BOD na zaposlenega 
15,5%. 

Povp. BOD na delavca 

Zunanjetrgovinska menjava 

Po poteh podatkih iz analize je gospodarstvo občine izvozilo 
1.115.899 tisoč din in od tega 95,5% na konvertibilno področje. Po
rast izvoza na konvertibilno področje v primerjavi z istim obdobjem 
leta 1S82 znaša 36,1 % in dosega v letu 1982 že pokritje uvoza z 
izvozom v višini 203 %. Porast izvoza na klirinško področje znaša v 
enakem obdobju 238,7% in tako beležimo porast celotnega izvoza 
39,8%. 

Uvoz je v prvih šestih mesecih leta 1983 znašal 564.283 tisoč din, 
odtega93,1 % s konvertibilnega področja. Celotni uvoz tega obdobja 
se v primerjavi z enakim obdobjem leta 1982 zmanjšal za 21,5%, 
medtem ko se je uvoz na področju konvertibile zmanjšal za 14,9 % in 
ha klirinškem področju za 61,6%. 

Ta gibanja sicer ugodno vplivajo na neto devizno pokritje, vendar 
postavlja v vedno težji položaj preskrbljenost industrije s surovinami, 
z repromaterialom in opremo. Znani ukrepi, ki bodo v naslednjem ob
dobju še omejili pravice razpolaganja z ustvarjenimi devizami, po
stavljajo izvoznikom dodatne naloge pri zagotavljanju proizvodnje in 
s tem ustvarjati možnosti za izvoz v naslednjih obdobjih. 

Gibanja po posameznih OZD kažejo pri TOZD Usnjarna, DO LIKO 
in TOZD Antene visoke stopnje rasti izvoza ter istočasno preseganje 
plana za leto 1983. TOZD Fenolit prikazuje sicer 20,7 % rast izvoza, 
vendar ob tem dosega plan za leto 1983 le 27,9%. Izvoz beležijo še 
Kmetijska zadruga, ki v primerjalnem obdobju izkazuje 6,2 % rast ob 
le 20,1 % doseganju plana, ter TOZD Kovinarska, ki je realiziral izvoz 
v višini 1.521 tisoč dinarjev, vendar to predstavlja le 0,14% konverti
bilnega izvoza občine Vrhnika. 

NEGOSPODARSTVO 

V obravnavanem obdobju je prisoten vpliv povečane dejavnosti ce
lodnevne šo|e v Borovnici in Centra za socialno delo, kar vpliva tako 
na porast skupne porabe v občinskem merilu, kakor tudi na poveča
nje zaposlovanja. Povečanje zaposlovanja beležijo tudi ostala po
dročja tako, da je povečanje zaposlenih po stanju konec meseca 
3,4% ali 18 novih zaposlenih, po vkalkuliranih urah pa 3,6% rast ali 
19 novozaposlenih. ' 

TABELA 9. 

Zap. na mesec IND 
št. OZD • » . 2:1 št. OZD 

v i . 1982 1—6. 83 
2:1 

1 2 3 

1. Avtomontaža — TOZD Kovinarska 20.151 i 21.021 104,3 
2. ISKRA — TOZD Antene 16.483 21.647 131,3 
3. Obrtnik Borovnica 19.866 22.122 111,4 
4. DONIT — TOZD Fenolit 23.798 24.511 103,0 
5. ŽG — TOZD Kamnolom Verd 17.511 19.818 113,2 
6. IUV —TOZD Opekarna . 17.311 19.003 109,8 
7. LIKO — TOZD Primarna pred. 19.392 22.188 114,4 
8. LIKO — TOZD Tovarna stolov 18.669 20.624 110,5 
9. LIKO — TOZD Tovarna vrat 19.075 20.891 109,5 

10. LIKO — D S S S 24.439 27.539 112,7 
11.IUV—TOZD Usnjarna 22.574 27.483 121,7 
12. IUV — DSSS 27.834 34.001 122,2 
13. ŽITO — TOZD Pekarna 16.406 22.275 135,8 

INDUSTRIJA SKUPAJ — povp. 21.124 24.578 116,4 
14. Kmetijska zadruga 17.822 21.886 122,8 
15. GG — TOZD Gozdarstvo 21.481 24.109 112,2 
16. GG — Temeljna organizac. koop. 23.308 26.212 112,5 
17. SGP —TOZD Igrad 16.588 17.710 106,8 
18. Obrtni center 19.346 22.274 115,1 
19. PTT — TOZD PTT Vrhnika 19.307 20.331 105,3 
20.LIKO — TOZD Blagovni promet 24.966 27.467 110,0 
21. MERCATOR — TOZD Hotel Mantova 16.918 19.072 112,7 
22. Avtomerkur — TOZD Servis 17.862 19.097 106,9 
23. LIKO — TOZD Servisi — energ. 22.368 26.722 119,5 
24. Komunalno podjetje Vrhnika 19.659 21.989 111,9 
25. Zavod za načrtovanje 32.115 35.970 112,0 

DO LIKO —povp. 20.301 22.774 112,2 
POVPREČNO V OBČINI 20.798 24.025 115,5 

Št. zap. Št. zap. 
OZD stanje stanje Povp. Raz. IND 

k. mes. k. mes. BOD v BOD 
30/6-82 30/6-83 I. 1982 1 .—6. 83 

OŠ Ivan Cankar 103 101 19.718 21.250 107,7 
Oš Log — Dragomer 50 52 19.179 21.811 113,7 
OŠ Borovnica 37 43 22.692 25.989 114,5 
Glasbena šola 16 18 24.281 26.053 107,3 
Cankarjeva knjižnica 7 7 21.630 23.257 107,5 
NZD — TOZD Zdravstvo 70 72 22.924 24.844 108,4 
NZD — DSSS 21- 21 24.162 26.888 111,3 
Vzgojno varstveni zavod 90 92 18.263 21.979 120,3 
Dom upokojencev 36 39 18.471 19.704 106,7 
Center za soc. delo 5 7 26.261 28.515 108,6 
DS Samoupravne stan. sk. 9 8 22.875 25.544 111,7 
Skupne strok. si. SIS 17 16 22.840 26.712 116,9 
Upravni organi SO 55 58 20.696 23.701 114,5 
Kmetijska zem. skup. 2 2 26.242 28.960 110,4 

SKUPAJ 518 536 20.732 23.147 111,6 

Povprečni bruto osebni dohodek v I. polletju letošnjega leta znaša v 
negospodarstvu 23.147 din, kar je v primerjavi z enakim obdobjem 
leta 1982 23,1 % povečanje in s povprečjem leta 1982 11,6 % pove
čanje. Sama višina povprečno BOD na delavca zaostaja za 3,7' % za 
področjem gospodarstva, medtem ko je bilo to zaostajanje še v I. tri
mesečju letošnjega leta 7,4 %. 

Zaostajanje rasti povprečnih BOD v negospodarstvu izhaja iz krite
rijev dogovora o uresničevanju družbene usmeritve razporejanja do
hodka v letu 1983, tako da bo možna uskladitev do višine rasti sred
stev za OD gospodarstva šele v II. polletju 1983. 

Pregled zunanjetrgovinske menjave v občini — januar—junij 1983 
1 USA i • - 63,40 din 

v 000 din 

Zap. 
št. 

OZD 
konvert. 

IZVOZ UVOZ Izvoz Uvoz 
SKUPAJ i SKUPAJ konvert. konvert. IND IND 

kliring konvert. kliring 1.—6.82 1.—6.82 1:7 4:8 

1 2 3 4 5 6 • 7 8 9 10 

1. Avtomerkur — TOZD Servis — • — — 4.915 4.915 — — — — 
2. Komunalno podjetje — — 1.059 — 1.059 — — — 8 
3. IUV — neopredeljeno 6.115 50.019 56.133 21.875 16.883 38.758 341 23.851 — 91,7 

IUV —TOZD Usnjarna 714.653 — 714.653 433.824 3.700 437.524 505.688 471.244 141,3 92,1 

4. LIKO — D S S S 20.288 20.288 872 872 10.140 2.104 200,0 41,4 
LIKO — TOZD Servis, ener. — — 16.126 — 16.126 — 7.047 — 228,8 

— TOZD Tovarna vrat 20.032 — 20.032 8.944 — 8.944 14.158 6.548 141,5 136,5 
— TOZD Primarna pr. , 9.954 — 9.954 3.091 691 3.782 5.210 9.640 191,1 32,1 
— TOZD Tovarna stol. 265.269 — 265.269 17.084 " v— 17:084 231.776 20.608 114,5 82,9 
— TOZD Blag. promet — — — 46 — 46 — 109 — 42,2 

LIKO SKUPAJ 315.543 315.543 46.163 691 46.854 261.284 46.044 120,7 100,2 
•5. DONIT —TOZD Fenolit 16.850 — 16.950 14.220 13.022 27.242 9.923 72.063 170,8 19,7 
6. ISKRA — TOZD Antene 7.704 . — 7.704 6.174 2.846 6.174 2.846 2.897 270,7 213,1 
7. Avtomontaža — TOZD Kovinarska 1.521 — 1.521 1.729 . — 1.729 — 601 — 287,6 
8. ŽITO —TOZD Pekarna •— — — 28 28 — — ' — 
9. Kmetijska zadruga 3.395 — 3.395 — — — 3.197 281 106,2 --

SKUPAJ 1,065.881 50.019 1,115.899 525.072 39.211 564.283 783.279 616.993 136,1 85,1 

Vrhniška usnjena konfekcija je vedno bolj iskana In cenjen*1 

Dobri polil 
— izvoie 

. V prvem polletju letošnjega leta so v TOZD Usnjarna VrH 'Sm 
dosegli zelo ugodne rezultate, upoštevajoč pri tem, da so1 jje i 
rezultati doseženi v težkih gospodarskih razmerah. 
obseg proizvodnje se je povečal za 11 %, izvoz za 29 % in uv' i m 
3%. "aij 

bilo zanimanje za obutven* j* | 
lurje, ki so sicer najbolj pod^1 

sezonskim nihanjem. ^ 
Največ so izvozili v ZaH 

Nemčijo, in to predvsem ^ 
tvene in oblačilne velurje. ^ ^ c 

pa so izvozili tudi v Italijo, f 8 r i r 

prodajajo vse vrste svinj«1 

usnja, ki jih proizvedejo. V s H 
lovanju z njimi pa tudi ra? j>fe 
nove artikle, ki naj bi v bpd< 
sti vsaj delno zamenjali s** 
velur. Prav tako računajo, " T 0 I 
nekaj od teh artiklov šlo v 

Ta uspeh je rezultat prizade
vanja vseh zaposlenih, saj so se 
srečevali v tem času s številnimi 
problemi, zlasti pereča je bila 
oskrba s surovino. 

Tako so v tem obdobju izdelali 
skupaj z dodelavo 2.532.970 kv. 
m usnja in cepljenca, 71.544 kg 
ščetnin in 94.120 kv. usnjene 
konfekcije. ' 

Letošnje povpraševanje po 
svinjskem usnju na domačem in 
tujem trgu pa presega njihove 
proizvodne zmogljivosti in mož
nosti glede oskrbe s surovino. 
Visoko povpraševanje so na
mreč beležili na vseh konverti
bilnih tržiščih. Izjemno veliko je 

v večjih količinah, kar pome11 N 
se bo do konca leta izvoz # || P 
večal. ™ 

Same cene svinjskega< ^ 
na zunanjem trgu rasteFpti 

sti za ekonomske odnose s tujino. Vodja delovne organl*TJ 

Friderik Kovač nam je dejal, da so izvozili za 7 odstotkov v« 

V Liku press 
Če bi o gospodarjenju v Liku Vrhnika sodili le po vredno« ^ 

kazalcih, potlej bi lahko bili na moč zadovoljni. Nekaj čez v * i 
članski kolektiv je v prvem polletju ustvaril za milijard1 k>\ 
enaindvajset milijonov dinarjev celotenga prihodka, kar j«' P 
odstotkov več kot v enakem obdobju lanskega leta, pre»w jj° 
svoje načrte za 8 odstotkov In ob tem presegel tudi izvoze' 'a 
črte glede na usklajene načrte v samoupravni interesni sK« < 

ii*"6r 
4 h 

je predvideval usklajeni načrt SISEOT ali bolj enostavno PJ ^ 
dano: Izvozili so za 350 milijonov dinarjev stolov in vrat n* *g 
vertibilno tržišče, uvozili pa le za 53 milijonov dinarjev <* ^ 
dukcijskega materiala. Bržkone bi lahko marsikdo rekel, d' * 
takšno vejo našega gospodarstva nI ravno prehud zalog«!' ^ 
surovine imamo doma, lesarska tradicija je znana in nenaZ* k 
je precej domačega znanja vloženega v tehnoloških po«^ 1 
lesnopredelovalne industrije. Temu zagotovo ne gre opor* 6i 
vendar pa je po drugI strani tudi res, da se slovenska les^jo 
deiovalna industrija še zmeraj ubada s hudimi probi** ^ 
oskrbi s surovinami in reprodukcijskim materialom, dar.3' 
lesa v dobršni meri zaprt v regije in republike. « 

Vse to povzroča tudi glavo- surovinami, da so več ali'"o 
bole vrhniškemu kolektivu Liko. odvisni od muhavosti $ 
Malce velja zameriti odgovornim čeprav v zadnjem času >1 
delavcem v tej organizaciji zdru- Ijajo tudi v tej smeri. 11 
ženega dela, da nimajo dolgo- Navkljub tem pomarf 1 
ročnih sporazumov o oskrbi s stim proizvodnja teče nef^f i 

Septembra bo stekla proizvodnja v novi grobi prlrezovain'1 

d!ll In se bolj Izkoristili vsak košček lesa. 
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> tržišču. Povpraševanje po usnju je veliko na domačem In tujem trgu in presega njihove 
proizvodne zmoijivosti in možnosti glede oskrbe s surovinami. 

I rezultati v Usnjarni 
bo še povečal 

ritf»m polletju so bile prodajne 
>T* na domačem in tujem trgu 

'j usklajene, s povišanjem 
W ia zunanjem trgu in ob še 

a|jnji rasti tujih valut glede na 
ff,r pa bo ponovno nastalo ne-
M '^nierje med cenami na do-

*6rn in tujem trgu. 
H rav tako ugodna je letos tudi 
i "a situacija za usnjeno kon-
V Osnovna problema, s 
ki krima pa se tu srečujejo, sta 
js1 "'teta in dobavni roki, predv-
s11 je tu problematična proiz-

kooperantov. 
iAjvečje težave pa imajo s 
iv) %bo surovin. Na zalogi ni-
d to kož in so ob vsaki manjši 
' 8 ""di ladje prisiljeni zmanjšati 
9 'tok. To stanje pa je predv-
9 j' Posledica manjših dobav iz 

torije in DDR, prav tako pa iz 
1 * dobivajo manj kož, ker so v 

i "Sterih klavnicah opustili odi

ranje. 
Tudi z domačega trga dobi

vajo vsako leto manj kož, ker se 
pojavljajo novi predelovalci 
svinjskih kož, obenem pa je po
stal pritisk na cene domačih 
svinjskih kož izredno velik. 

Usnjarsko-predelovalna indu
strija pa tudi v letošnjem letu 
združuje manj sredstev za uvoz 
kož, kot bi jih morala po dogovor
jeni participaciji. Možnosti za 
združevanje bodo verjetno še 
manjše, zato se morajo pri zago
tavljanju surovin opreti na lastne 
sile, izhod je predvsem v večjem 
izvozu in drugih poslih, ki tre
nutno še zagotavljajo večje ko
riščenje deviz za lastne potrebe. 

Kot vidimo, so polletni rezultati 
temeljne organizacije zadovolji
vi, tako finančni kot tudi izvozni, 
vsled zmanjšanja deleža od 
konvertibilnih deviznih prilivov 

pa so bolj zaskrbljujoča prizade
vanja za drugo polovico leta. 
Tako se bodo problemu s pravo
časno in po strukturi ustrezno 
oskrbo s surovino prodružili šev-
drugi, predvsem težave z devi
zami. Temeljna organizacija se 
je sicer že do sedaj uspešno 
vključevala v stabilizacijska pri
zadevanja in so dosegli v zadnjih 
letih že lepe rezultate. 

Ob nalogah, ki so pred našo 
družbo, pa bodo morali poiskati 
še nove možnosti za doseganje 
boljših rezultatov, predvsem za 
povečanje izvoza na konverti
bilno tržišče. Te možnosti imajo 
še, zlasti v konfekciji usnja, ki jo 
morajo usposobiti za načrtovano 
proizvodnjo in izvoz. 

Veliko nalog pa jih čaka še na 
področju kvalitete, tako v kon
fekciji usnja kot tudi v usnjarni. 

C. G. 

ajo zastavljene cilje 
ufčmogljivosti pa, ki so name 
t**izvozu, so praktično 100-

"otno izkoriščene. Ljudje de-
Po devet ur dnevno in no-

* ^ soboto niso prosti, 
n* 'avzaprav je bilo tako že lani, 

* pa se po pripovedovanju 
*rika Kovača delovna 
j^a le stopnjuje in zaradi tega 

uresničujejo tudi fizični 
' *9 proizvodnje. Za letos so si 
>* ^viii načrt, da jo bodo pove-
K !*a 3 odstotke in ob polletju 
I' Vudi uresničili — glede na 
1 po lansko obdobje. 

Tovarni stolov, v tozdu, ki 
T&Č izvozi, so izdelali za 6,8 

ov več izdelkov kot v 
. ;em obdobju lani. Izvozili so 

Jy05.271 milijonov dinarjev 
£*ia 61 odstotkov več kot 

^ 0 leto v enakem obdobju, 
, '°mačem trgu pa so prodali 
a '-335 milijonov dinarjev ali 

\ 6 odstotka manj kot lani. Iz 
I jjje razvidno, da proizvodnjo 

J f̂jajo v izvoz in doma pro-
™ nanj kot 2 odstotka proi-

A 

Kontejnerji se pred Likovi m skladiščem kar vrste In sproti odva
žajo vse stole v številne zahodnoevropske države in Ameriko 

lahko precej več nare-

zvodnje. 
»Tako se je gibalo naše poslo

vanje v grobem in ga lahko oce
njujemo kot ugodno, še posebej, 
če upoštevamo težave, s kate
rimi se srečujemo. 

Eden glavnih vzrokov, da 
nismo dosegli še boljših rezulta
tov, je povečana bolniška, ki je 
zelo narasla v mesecu juniju, za 
katerega mislimo, da ni mesec 
epidemij, kot sta februar in 
marec. 

V proizvodnji smo imeli večje 
število novih stolov, za katere je 
bilo potrebno pripraviti več novih 
šablon, rezil in orodja in za prve 
serije je bil čas na enoto proi
zvoda večji. Trenutno je situacija 

Videnje sveta na platno 
»Zame je slikarstvo, slikanje, prenašanje lastnega, speci

fičnega, videnja sveta na platno. Pogosto gledalci te speci
fičnosti ne dojamejo ali pa si ne vzamejo časa, da bi Jo dojeli. 
Pa Je škoda, da Je tako, da Imamo vse premalo časa drug za 
drugega.« 

To je le ena od misli, ki se jih je dalo izluščiti iz pogovora s slikar
jem Markom Jakopičem. Po rodu je Vrhničan, rojen leta 1957, po 
končani srednji aranžerski šoli je diplomiral na Pedagoški aka
demiji likovno in tehnično smer, zdaj pa je učitelj likovneaa in teh
ničnega pouka na novi šot Log- Dragomer 

Na Vrhniki se z razstavami svojih del predstavlja že od leta 
1977, nazadnje pa je razstavljal na Verdu v galeriji Kašča. Poka
zal je serijo slik, pri katerih se je omejil le na belo in črno barvo. V 
pogovoru je beseda nanesla tudi na to posebnost, a začela sva z 
obujanjem spominov na slikarske začetke. 

»Spominjam se nekaterih svojih slik iz otroštva. Bile so čisto 
kleejevske, drobno načičkane. Neka piramida, ki sem jo narisal, 
je bila taka, kot bi Jo on narisal, zraven pa je stal človek, prav tako 
velik kot piramida, in ni bil glavonožec. In spominjam se, da so me 
nekoč zelo hvalili, ker sem, ko smo risali jabolka, narisal jabolko, 
prerezano na pol« 

Takrat verjetno še nisi razmišljal o tem, da bi postal slikar, ko pa 
si se vpisal na likovno in tehnično smer na Pedagoški akademiji, 
so te pa morda že obhajale takšne misli. 

»Nekoč mi je neki profesor res dejal, da bi lahko bil nekaj, ne sli
kar, ampak nekaj. Nekaj zmožnosti sem vsekakor imel, čeprav se 
takrat še nisem kaj prida izražal. Vendar to ni bila vzpodbuda za 
vpis na Pedagoško akademijo. Ko sem končal srednjo aranžer-

boljša in tržišče kaže večjo umir
jenost, čeprav kupci še vedno 
zahtevajo nove tipe stolov in mir, 
kar pa je normalno. 

Povpraševanje po naših iz
delkih na svetovnem trgu v zad
njih mesecih narašča, zato je DS 
na priporočilo koordinacije 
TOZD sprejel sklep, da je po
trebno zagotoviti večjo proi
zvodnjo tudi z nadurnim delom. 
Tako proizvodnja dela od 20. 6. 
83 dalje v dopoldanski izmeni od 
6. ure do 15. ure in tako opravT 
vsak dan eno naduro,« pravi o 
poslovanju v tem tozdu in o pri
zadevanjih za Še večjo proi
zvodnjo in s tem za še večji izvoz 
vodja tozda r-"ranc Lenaršič. 

m. h. 

se mi zdi, da sem s svojimi deli zelo blizu japonski filozofiji. Gre mi 
za čistost likovnega izraza, za Jasnost, kot jp seveda |az razu
mem, kar ne pomeni, da so moje slike jasne tudi vsem gledalcem. 
Mnogi razumejo slike samo takrat, kadar je na njih nekaj jasno 
razpoznavnega. Skušam se izraziti čim bolj enostavno in istoča
sno čim bolj učinkovito. Nikogar nočem s svojimi slikami prizadeti. 
Prizadenem morda le tiste, ki so vajeni gledati le skozi svoje oči, ki 
nišo sposobni razumeti drugih ali pa si za to ne vzamejo časa, ki 
so pripravljeni sprejeti črno barvo le kot žalno, ne pa tudi kot toplo 
barvo, barvo veselja.« 

Tvoje slike so pogosto kolaži različnih materialov. Pol v šali pol 
zares si nekoč dejal, da se pri svojem slikarskem delu vedeš zelo 
stabilizacijsko. 

»Če znaš videti, potem lahko uporabiš marsikaj. Če je črna 
barva na nekem platnu že uporabljena, lahko vzameš to platno in 
ga nalepiš na svoje in to je stabilizacija, lahko pa je tudi iznajdlji
vost, če je tista barva nanesena bolj originalno, kot bi Jo nanesel 
sam.« 

Je to edini vzrok za kolažiranjne? 
»Morda sem tudi len, vendar ni samo to. Ljudje hodijo mimo 

neke odvržene stvari, ne da bi jo opazili, ne da bi v njej videli še 
kakšno drugo možnost. Jaz to možnost vidim, vzamem tisto stvar 
in jo na tak, nov način spet ponudim ljudem, pa še vedno vsi ne 
razumejo.« 

Vtis imam, da gledalcev svojih slik ne ceniš zelo. 
»Vse premalo časa so si pripravljeni vzeti za to, da bi razumeli 

tudi nekoga drugega. Ne le v umetnosti, tudi v vsakdanjem življe
nju« 

Marko Jakopič 
sko šolo, nisem dobil dela, zato sem nadaljeval študij tam, kjer ni 
bilo matematike.« 

Zdaj imaš za sabo že nekaj razstav, prejel si nagrado na Ex-
temporu v Lipici in stene doma imaš polne lastnih slik. Si zdaj sli
kar? 

»O tem smo se že večkrat prerekali. Ali je uporabljanje barv že 
slikarstvo? To je težko vprašanje!« 

Kakšen pa je tvoj odnos do tega dela. Ti je to sprostitev, hobby? 
»Včasih mi je to bila sprostitev in pri starejših slikah sem se iz

življal v barvah Oanes delam drugače. Najprej imam skico, idejo, 
potem pa lahko traja tudi mesec ali dalj, predno premislim, kako 
naj spravim vse to na platno. Ko imam stvar domišljeno, za samo 
izdelavo ne porabim veliko časa. Vendar bi pri tem težko govoril o 
trenutni sprostitvi.« 

V starejših slikah se res kažeš kot izrazit kolorist, danes pa se 
omejuješ predvsem na črno in belo barvo. 

»Do tega je prišlo čisto spontano. Ko enkrat dojameš barve, 
lahko shajaš tudi tako, da jih zelo omejiš. Ko sem začel s tem, je 
bila zima in pokrajina se mi je kazala v takšnih kontrastih. Morda 
sem jaz edini, ki sem Jo videl tako in moral sem to tako tudi izraziti. 
Sicer pa mislim, da sem še vedno kolorist, ker sta barvitost tudi ti 
dve kontrastni barvi. Uporabljam ju pač zdaj, ker mi ustrezata, ne 
pomeni pa to, da se ne bom vrnil tudi k drugim barvam. Trenutno 

Zakaj potem sploh razstavljaš? 
»Ko sem prvič razstavljal, sem želel ljudem pokazati, da vidim 

nekatere stvari drugače kot oni. Pozneje mi ni bilo več do tega. da 
bi dajal slikam naslove, ker gledalcem nisem hotel po svoje 
usmerjati, pa tudi zdelo se mi je, da so slike dovolj jasne. Žal so 
bile resnično jasne samo meni. 

Tvoje slike so precej blizu abstrakciji, čeprav je v njih vedno ču
titi, govorim o. novejših delih, da izhajaš iz narave. ' 

»Za nekatere so moje slike popolna abstrakcija. Mene abstrak
cija ne zanima, ker me ne zanimajo zgolj likovne zakonitosti 
Delam po naravi tako, da stvari, takšne kot so, po svoje spreme
nim in jih prilagodim likovnim normam.« 

Kako pa je potem s prodajo tvojih del? 
»Ne slikam zato, da bi prodajal, temveč zato, da se izrazim, da 

ljudem pokažem, da je možno c nečem razmišljati tudi drugače« 
Pa vendar je osnovni namen slike, da nekje visi. 
»Tisti, ki delajo s tem namenom, da slike nekje visijo, bojo na

redili takšne slike, da bojo nekje visele. Tisti pa, ki mu je to način 
izražanja, lahko sliko že čez pol ure spremeni, preslika, ne da bi 
mu bilo žal zanjo.« 

In ti spadaš v to drugo skupino? 
»Cez pol ure nikoli ne spremenim slike, morda pa jo čez pol 

leta, ko nimam več na kaj slikati « VIDA CURK 

NOVOSTI 
V CANKARJEVI KNJIŽNICI 

STROKOVNA L I T E R A T U R A : 
Bačič. H.: Razširjena reprodukcija in mi 
Balabanov, K.: Freske i ikone u Makedoniji 
Bergant, S.: Polnokrvnost nov pojem IV 
Bczlaj, F.: Etimološki slovar slovenskega jezika 
Bolezni moških 
Budković. C : Razvoj mladinskega zborovskega petja na 

Slovenskem 
" Cerroni, U.: Tehnika iri svoboda 

Cooper, K.: Novi aerobik hitrejši od infarkta 
Človek 
David, T.: Istra 
Don/elli, R,: Delajmo z lesom 
Enciklopedija Jugoslavije 
Fazarinc, A.: Zdravstveno varstvo 
Florjančič, J . : Delegat v samoupravni družbi 
Gol jar, S.: Zavarovalno pravo 
Graienauer, N.: Album slovenskih pisateljev 
Grum, A.: Slovenske narodne jedi 
Hofler, J . : Trije popisi cerkva in kapel... 
Jurak, M.: Od Shakespeara do naših sodobnikov 
Kajzer, J . : S tramovi podprto mesto 
Kmecl. M.: Mala literarna teorija 
Kos, J . : Očrt literarne teorije 
Kumer, Z.: Ljudska glasbila in godci na Slovenskem 
Lennć, R.: Strah: analiza i terapija 
Medicina 
Medicinska enciklopedija: R —Ž 
Mednarodni hienale grafike 
Miniatura 
Močnik, R.: Raziskave za sociologijo književnosti 
Možina, S.: Izvozno poslovanje organizacij Z D 
Neuvrščeni in neuvrščenost 
Oblak, B.: Moja prva glasbena slikanica 
Oreški, V.: Sibirski pečat 
Petrovič. D.: Narodna umetnost 
Pleničar, M.: Rudistna favna Snežnika 
Polenec, A.: Živi svet 
Prašnikar, M.: Kanarčki 
Prašnikar, M.: Vrste kanarčkov in ocenjevanje 
Protić, M. B.: Slikarstvo 20, veka 
Pungctti, G.: Vse o psih 
Radojčić, S.: Srpska umetnost u sred. veku 
Rešek, D.: Šege in verovanja ob Muri in Rabi 
Romano, S. F.: Gramsci 
Rozman, F.: Prve rudarske stavke na Slovenskem 
Sedma konferenca voditeljev neuvrščenih držav 
Šetinc, F.: Kako do idejne in akcijske enotnosti 
Toš, P.: Samoupravna delavska kontrola 
Varujmo otroka nezgod 
Veljkovič, S.: Zdrava ozimnica 
Vodnik, F.: Misli iri presoje 
Vodušek-Starič, J. : Začetki samoupravljanja v Sloveniji 
Vranicki, P.: Zgodovina marksizma 
Zbornik občine Slovenska Bistrica 
Žužek, 1.: Disciplinska odgovornost 

LFPOSLOVJE 
Mladinsko: 
Andersen, H. C : Cesarjeva nova oblačila 

• Carroll, L.: Alice v čudežni deželi 

Goske labodi 
Gradišnik, J . : Moj prijatelj Dane 
Guillot, R.: Bela griva 
Jaworczakowa, M.: Po sončni strani 
Kovačič, L.: Zgodba o levih in levčkih 
Kolmanič, K.: Sanje o zlatih gumbih 
Lisica in kozica 
Lonček balonček 
Miličinski, F.: Butalci 
Monteilhct, H.: Duh po poklicu 
Nanevski, D.: Vilinski konjič 
Olujič, G.: Biserovinasta roža in druge pravljice 
Pisk, B.: Ko se smejem, vse razgrejem 
Račke, mravlje in čebelice 
Salten, F.: Bamhijevi otroci 
Skarmenta, A.: Ničhudga 
Šali, S.: Teče to in teče ono 

Za odrasle: 
Bizjak, I.: Korenine našega časa 
Blatnik, A.: Šopki za Adama venijo 
Cvetko, [.: Butalske razglednice 
Detela, J . : Mali in srebro 
Gradnik, A.: Pesmi 
Hieng, A.: Zakladi gospe Berte 
Hribernik, S. R.: Opredelitev 
Jarc, M.: Vcrgerij 
Leskovec, K.: Hudi dol 
Njegoš, P. P.: Gorski venec 
Petan, Ž.: Dvojčka 
Potrč, L: Izbrano delo 
Rezek, B.: Zabrisane stopinje 
Slana-M. M.: Prolctarec 
Snoj, J . : Žalostinke za očetom 
Šalamun, T.: Glas 
Švabič, M.: Bitka proti prahu 
Švajncer, J. : Oči in srce 
Ta pametne 
Vincetič, M.: Zanna 

Prevodi: 
. Bachmann, L: Malina 

Blair, K.: Zaplet v Tangcrju 
Breton: Lirika 
Cadell, E.: Govorica srca 
Casanova, C : Beg iz beneške ječe 
Ekert-R., A.: Riž iz srebrnih skledic 
Handke, P.: Napačna kretnja 
Hardy, T.: Casterbriški župan 
Hilsenrath, E.: Noč 
Hugo, V.: Notrcdamski zvonar 
Lovesev, P.: Opotekanje v smrt 
Pablo Neruda: Lirika 
Proctor, R.: Surabiclova vrnitev 
Robhins, H.: Ljubezen s tujcem 
Sheldon, S : Bes angelov 
Sidikki, S.: Odrinjenci 
Stout, R.: Plagiat 
Strugacki, A. B.: Piknik rta robu ceste 
Varujte me, mile zarje 
VValker, L.: Vonj pinij 
Wallace, E.: Zeleni lokostrelec 
Wolker: Lirika 

V srbohrvaškem jeziku: 
Hesse, H.: Cudovnata vest sa druge planete 

• Peakič, M.: Ptice na prozoru 
Šumar, M.: Karate kata-unsu 

in očetnjavo 



NAŠ ČASOPIS AVGUST 

Desetletnica turnirja 
v Bistri 

Pridni športni delavci iz Bistre so organizirali po vrsti deseti turnir v 
malem nogometu »Bistra 83«. Nastopilo Je 16 moštev iz Vrhnike, iz Bo
rovnice, Bistre in Ljubljane. 

Po dveh dneh zanimivih borb je 
prvo mesto zasedlo moštvo Pony 
expresa, ki je v finalu visoko zmagalo 
(5:1), z vojaki, ki so nastopali pod 
imenom Goran. Najboljši igralec je 
bil Mihajlovič (Ponv expres), naj
boljši strelec Prka (VP Vrhnika) s 13 
zadetki, najboljši vratar pa Črnogaj 
(Pony expres); najbolj disciplinirano 
moštvo pa je bilo moštvo Dola. 

Rezultati: ŠD Jama — Goran 1:3, 
Vojna pošta Vrhnika — Lira (Ljublja
na) 5:0, Pony expres — 820 1:0, Dol 
— Peranol 5:3. Poltinalei Goran — 
Vojna pošta Vrhnika 4:2, Pony ex-
pres — Dol 9:1. Za 3. mesto: Vojna 
pošta Vrhnika — Dol 12:2. Za 1. 
mesto: Pony expres — Goran 5:1. 

Slika: Finalisti turnirja v Bistri. 

ŠAHOVSKE VESTI 

NaJbolJSi košarkarji na vrhniškem parketu 

PRIJATELJSKA KOŠARKARSKA TEKMA NA VRHNIKI 

Jugoslavija — Olimpija 104:94 (62:27) 
KK Vrhnika je organiziral prijateljsko ko

šarkarsko tekmo med najboljšimi Jugoslo
vani, ki se v Ljubljani pripravljajo na Balkan
sko prvenstvo, ki bo v Titovem Vrbasu, in 
Olimpijo iz Ljubljane. 

Pred polno dvorano v športni dvorani pri OŠ 
Ivan Cankar sta moštvi igrali dosti slabo košar
ko. Olimpija je bila občasno enakopraven na
sprotnik, v začetku drugega dela pa je bila go
tovo boljša. 

JUGOSLAVIJA: Vučevič 12, Zorkič 14, Gr-
bovič 12, Čutura 6, Sunara 9, Karadžič 6, Muta-
pčič 14, Vučurović 11, Vujačič 10, Avdija 16. 

OLIMPIJA: Janžek 13, Blaznik 14, Brodnik 
19, Mržek 6, Subotič 4, Todorovič 10, Šantelj 
24, Kotnik 2, Mičunovič 2. 

Sodila sta Kavčič (Vrhnika) in Štrikberger 
(Ljubljana). 

M. ARSIĆ 

Uspešno leto vrhniških šahistov 
Obetavni mladi vrhniški šahistj tudi letos posegajo po odličnih uvrstitvah na številnih 

turnirjih. Poglejmo le najpomembnejše letošnje uspehe, ki so jih zabeležili na najpo
membnejših turnirjih. Največji uspeh so nedvomno dosegli člani, ki so na 33. republiškem 
šahovskem prvenstvu imeli kar pomembno vlogo. To pa je še večji uspeh ob dejstvu, da 
sta se naša mlada mojstrska kandidata Leon GostJša in Matjaž Justin cel čas prvenstva 
borila z ramo ob rami z mednarodnima mojstroma Jelenom in Barletom. Na koncu pa je 
Gostiša osvojil doslej največji uspeh vrhniških članov, saj je delil 3 do 4. mesto in za zma
govalcem zaostal le pol točke. Vrstni red 33-članskega republiškega prvenstva: Jelen in 
Barle 8,5 točke, Zupot in Gostiša po 8. Jeras in Mazi 7, Puc 5,5, Mihevec, Mensinger, Ju
stin in Praznik 6 točk, Podlesnik 5, Crepanj 4,5 in Slak 4 točke. 

Pionirka JelkaSadar pa je uspešno zastopala vrhniške in slovenske šahistke na 11. pr
venstvu Jugoslavije za pionirke v šahu, ki je bilo v Srbobranju in je dosegla soliden rezul
tat Uvrstila se je na 16. mesto, toda že njena uvrstitev na državnem prvenstvu pomeni 
pomemben uspeh vrhniškega šaha. 

Mladi Matjaž Justin, Sašo Čačič, Peter Kobal in Aleš Rom pa so zastopali našo mlado 
generacijo na mladinskem slovenskem prvenstvu v Ptuju. Najuspešnejši je bil Matjaž Ju
stin, ki seje uvrstil na 4. mesto, ostali pa so se uvrstili med 20, in 30. mesto med 40 tekmo
valci. 

MILADIN STANKOVIĆ 

Trampuž prvi na Ulovki 

OBVESTILO 
Šahovsko društvo Vrhnika organizira hitropotezni turnir za hitropotezno pr

venstvo ŠD Vrhnika za leto 1983. Turnir se prične septembra meseca, in sicer 
vsako prvo soboto v mesecu ob 9. uri. 

Šahovski klub Borovnica obvešča vse ljubitelje šaha, da so klubski prostori odprti vsak 
torek in petek od 18. ure do 22. ure, v nedeljo pa od 8.30 do 12. ure. 

Pridite, preizkusite svoje šahovske sposobnosti. 

Druga tekma — od gostilne 
Malči do Ulovke — je pokaza
la, da je kolesarstvo vedno 
bolj popularno v vrhniški ob
čini. Za start 8,5 km dolge 
proge se je prijavilo 141 tek
movalcev in tekmovalk iz bliž
njih kolesarskih centrov. Lepo 
vreme je tudi privabilo precej 
izletnikov, ki so ob stezi bo
drili nastopajoče. Steza je 
dosti zahtevna, saj jo imenu
jejo tudi »vrhniški Vršič«. 

Prvi je pripeljal na cilj Trampuž 
(Rog), dosegel je zelo dober čas 
15 minut in 4 sekunde, za tri se
kunde je prehitel svojega veli
kega tekmeca Ugrenoviča 
(Astra). Najbolje uvrščeni Vrhni-
čan od vseh kategorij je A. Grom 
z odličnim drugim mestom med 
veterani C. Vso pozornost za
služijo tekmovalke. Klemenčeva 

(Rog-Franek) je vozila odlično in 
je nekatere svoje kolegice prejii-
tela za nekaj minut. 

Mlajši mladinci: 1. Modic (Astra), 
17,10, 2. Urankar (Sava) 17,10, 3. 
Zaletel (Astra) 17,18,~4. Primožič 
(Rog) 17,77, 5. Hribar (Rog) 18,10... 
23. Petkovšek (Vrhnika) 27,50, itd. 

Robert Trampuž, Vrhničan, ki 
vozi za Rog je postal letošnji 
zmagovalec Ulovke. 

Radioamaterska 
tekmovanja 

Vsi ste že slišali za radioamaterska tekmovanja, vendar verjetno marsi
komu ni žgano, kako potekajo. Pri nas v radioklubu dostikrat tekmujemo. 
Včasih resno, torej gremo na dobro uvrstitev, drugič spet samo sodelu
jemo in s tem nabiramo izkušnje. Poznamo več vrst tekmovanj: republi
ška, zvezna-državna in mednarodna-svetovna. Poskusil bom opisati, 
kako smo tekmovali na letošnjem svetovnem WPX tekmovanju, ki je bilo 
48 ur, in se je odvijalo izključno na telegrafiji — CW (morsejevi znaki). Pri
prave so se začele že mesec dni prej. 

Kot ponavadi smo se zbrali v radioklubu in se na sestanku dogovorili, da 
bomo sodelovali v tem tekmovanju. Prisotni so bili vsi izkušenejši opera
torji, ker smo se odločili, da bo delala naša najmočnejša ekipa. Takoj so 
bile določene posamezne zadolžitve. Potrebno je bilo nabaviti žico in 
koaksialni kabel za nove antene, jih narediti in postaviti. Imeli smo velike 
težave z nabavo teh reči, ker se zelo težko dobijo. Dober teden pred tek
movanjem smo le uspeli dobiti vse potrebno. Kar precej časa in truda je 
bilo potrebno, da smo napravili antene, jih postavili in na koncu uglasili na 
določene frekvence. Imeli smo namen delati na vseh kratkovalovnih po
dročjih. Antene so bile sledeče: od navadnih dipolov in inverter vee-jev, si
stema poševnih dipolov z možnostjo preklapljanja smeri oddajanja pa do 
vrtljive yagi-beam antene za višja področja. Končno je dan pred tekmova
njem bilo vse pripravljeno. V petek popoldne smo nakupili hrano in pijačo, 
ki naj bi zadostovala za dva dni. Zvečer, nekaj ur pred tekmovanjem, smo 
se zbrali v klubu: Vili, Igor, Peter in Slave. Ekipa je bila kompletna. Dogovo
rili smo se še zadnjič o taktiki, sistema dela in tehničnih podrobnostih. Dve 
uri pred začetkom smo vključili postaje in antene in jih še zadnjič preizkusi
li. Kot se rado zgodi v takih trenutkih, nam je kot zanalašč ponagajal an
tenski prilagojevalec. Bil je slab stik, vendar smo napako hitro našli in jo 
odpravili. Sreča, da smo radioamaterji vajeni improvizirati in ne izgubimo 
živcev, pa naj se to zgodi uro pred tekmovanjem ali pa celo med samim 
tekmovanjem. Uro pred začetkom smo bili pripravljeni. Zadnji oddih, kajti 
naslednjih 48 ur ne bo več priložnosti zanj. Preverimo, če imamo priprav
ljeno vso potrebno papirnato korespondenco, naravnamo si ure na sve
tovni čas, kadilci pokadimo še zadnjo »mirno« cigareto in čakamo, da bo 
ura polnoč. Dogovorjeno je bilo da štartam jaz. Petnajst minut pred pol
nočjo se usedem za radijsko postajo in poiščem prosto frekvenco. Zač
nem delati navadne zveze, ker želim obdržati prosto frekvenco za začetek 
tekmovanja. Kazalci na uri se približujejo skupaj in ko se pokrijejo, start, do 
sekunde natančno. V eter oddajam splošni tekmovalni poziv: CQ TEST 
DE YT3T (pozivni znak našega radiokluba, ki ga imamo za tekmovanja). 
Začetek je dober. Vrstijo se zveze s celo Evropo. Gneča na frekvenci je 
strašna, vendar mi nazačetku uspeva delati po 3—4 zveze na minuto. Da 
gre hitreje, imam elektronski taster nastavljen na zelo visoko hitrost tipka
nja. Takoj po začetku popusti tudi trema, tako da gre še lažje. Po prvi uri se 
stanje malo umiri, gneča ni več tako huda in se da bolj normalno delati. 
Pogledamo po frekvenci, kako gre ostalim jugoslovanskim postajam. 
Zaenkrat smo še čisto v vrhu, vendar ne bomo dolgo, ker jih je dosti, ki 

imajo boljše aparature, antene in lokacije od nas. Vemo, da imamo pre
malo močan ojačevalec, kajti za uvrstitev v vrh je potrebna velika moč. 
Vendar vztrajamo, poskušamo narediti čimveč. Žekmalu po začetku se 
nam oglašajo tudi postaje z drugih kontinentov. Nekajkrat menjamo frek
venčno področje, ker je treba narediti čimveč zvez na vseh področjih. Ob 
petih zjutraj se nam sredi največjega odziva pokvari ojačevalec. Priklju
čimo drugega in delamo naprej. Vili in Peter iščeta napako v ojačevalcu. 
Ko jo najdeta, jo hitro popravita, da imamo spet rezervo, če bi bilo 
kaj narobe tudi z drugim ojačevalcem. Zjutraj naredimo prvo me
njavo operatorja na radijski postaji. Naprej delajo Peter, Vili in 
Igor, jaz pa grem spat. Takoj ne morem zaspati, ker imam glavo še 
vedno polno telegrafije. Spanec mi pomaga, dasi psihično in fizično opo-
morem, kot pravimo radioamaterji: »napolnim akumulatorje«. Medtem 
ekipa dela naprej. Tako se menjavamo v delu za postajo naslednjih 48 ur. 
Niti minute ni, da naš signal ne bi bil prisoten na frekvenci, štirje operatorji 
smo dovolj za tako delo. Zveze pa se vrstijo dalje. V nedeljo proti jutru 
vzpostavimo tisočo zvezo. Vsi ugibamo, koliko jih bo še do konca. Ker so 
precej slabi pogoji na frekvenci, upamo, da bomo mogoče prišli vsaj do 
1400 zvez. V klub prihajajo tudi drugi člani, ki jih zanima, kako nam gre. S 
tem nam dajejo tudi moralno podporo, da vzdržimo naprej tudi takrat, 
kadar ne gre ravno najbolje. Seveda še vedno tekmujemo »s polno paro«. 
Nedelja zvečer. Vsi smo že precej izmučeni, začelo je že zmanjkovati 
hrane in pijače. Mlajši člani se nas spomnijo in nam od doma prinesejo do
polnilne obroke. Vsak, ki pride v klub, nam hoče kar najbolj pomagati. Mi 
pa se še vedno menjavamo za postajo: Igor, Peter, Vili, Slave. Sedaj, v 
zadnjih urah, se tempo spet poveča. Vsak hoče narediti čimveč. Pogoji na 
frekvenci so se izboljšali, tako da imamo pol ure pred koncem že 1500 
zvez. Te zadnje trenutke tekmovanja povečujem ekspeditivnost na 
skrajno mogočo mejo. Bolj ko gremo proti koncu, bolj nam je žal vsake mi
nute, ki smo jo mogoče prej slabo izkoristili. Mogoče bi se dalo napraviti še 
več? Ampak saj vemo, da smo delali, kot smo najbolje mogli. Še zadnjo 
minuto in... konec tekmovanja. 

Naredili smo 1547 zvez z več kot sto državami z vseh koncev kontinen
tov. Zadovoljni smo s tem dosežkom, še nikoli prej nismo naredili toliko te
legrafskih zvez v kakšnem tekmovanju. Ni nam žal truda, ki smo ga dva dni 
vlagali v ta rezultat, da smo spali samo po nekaj ur. Vseeno je bilo vredno 
truda. Sedaj si končno lahko oddahnemo, izključimo aparature, ki so bile v 
pogonu dva dni. Malo še predebatiramo vtise s tekmovanja in odidemo 
spat. 

S tem pa še ni konec tekmovanja. Precej dela nas še čaka. Treba je pre
pisati vse'zveze na posebne tekmovalne dnevnike in jih poslati organiza
torju v Ameriko. Pregledati in izločiti moramo dvojne zveze in na koncu 
izračunati točke - končen rezultat. Tokrat smo veliko tega dela opravili z 
računalnikom, kar nam je zelo olajšalo delo. Končni seštevek je bil: 
1.704 000 točk. S tem rezultatom smo zelo zadovoljni, čeprav nima
mo upanja na uspeh v svetovnem vrhu, ker je konkurenca zelo močna. 
Imamo pa možnosti za dobro uvrstitev med jugoslovanskimi postajami. 
Uradni rezultati bodo znani šele čez pol leta, ker imajo organizatorji dosti 
dela, da pregledajo nekaj tisoč dnevnikov, ki jih bodo dobili z vsega sveta. 

Mi pa spet delamo načrte, kako bomo delali v naslednjih tekmovanjih. 
Celarc Slave YU3TUX 

Tenis « 
Teniška sekcija pri ŠD P 

zan Vrhnika je po sporni* 
ski ligi organizirala še ob' 
sko prvenstvo v tenisu zi 
sameznike in dvojice. Ud 
žilo se ga Je 36 p0same2r.fi »te 
in 12 dvojic. Samo prvem ale 
je pokazalo, da Je kljub od 
nosil zaradi dopustov v»in( 

zanimanje za to športno „s. 
nogo. Istočasno pa je ugd J, 
Ijeno, da eno igrišče ne 1« 
nuditi tovrstne rekrt« ' e 

vsem občanom, kajti turi«'1 

trajal kar 14 dni. ' 9 | 

Po zanimivih bojih sta se »91 
nalu ponovno srečala lart in 
letni prvak Janez Majer in nj< k), 
mlajši brat Bojan, ki je pres* 
Ijivo premagal v četrtfinalu ^ 
žeta Lacka, v polfinalu pa ¥ v 2 

neta štiha. Tudi tokrat je bil»j, 
Janez, ki je tako obranil lart . 
letni naslov. V igri dvojic p' a 

zaigrala skupaj in brez P s" 
konkurence osvojila naslov "P 
činskih prvakov. '»ri 

Rezultati: 
Dvojice — 1. kolo: Pod|V~ 

gar-Štupica : Jevšek-Ogri" P 
2:0 (6:0, 6:3), Rus S.-JeraK1 fer 
bar-Kenk 2:0 (6:3, 6:0), ' !orr 
goc-Đuran : Arsič-Šipič 2:0( £ 
6:2), Majer J.-Majer B. : V31 J 
Božič 2:0 (6:1), 6:1). Četrttf 
Lacko-Štih : Podbregar-štul S 
2:0 b. b. Ogrin B-Oblak B.: 

klavčič-Lovrenčič 2:1 36:4, H 
6:4), Rus S.-Jeraj : Nago<* ?a 
Rus 2:0 b. b. Majer J.-Majef isk 
Šmigoc-Duran 2:0 (6:3, Up, 
Polfinale: Lacko-Štih : ° j a | 
B.-Oblak B. 2:1 (6:3, 3:6.' s j | 

Majer J.-Majer B.+Rus S.^ Bi 

2:0 (6:1, 6:1). Finale: M a j C ' 
Majer B. : Lacko-Štih 2:01 * U | 

7:6). *W 
Posamezno — predkolo: "fe 

T. : Šipič 9:3, Nagode : <3 *n 
9:6, Lovrenčič : Z. Rus 9:7,' Op 
kovšek : Šinigoj 9:6, Đurafl; inj 
bančič9:7. ' 

Lkolo: Majer J . : Oblak 0' „ 
Miklavčič : Ogrin A. 9:2, J«1 J? 
Krašovec T. b. b., PodbreC' 
Rus T. 9:0, Bizjak : Nagode j* 
Arsič : Ogrin M. 9:6, Brajk" "*< 
Vrenk 9:2, Rus S. : Lovr« '1 < 
9:7, Štih : Kenk 9:0, ŠrniSp 
Ogrin B. 9:1, Oblak J. : J«fh\ 
9:2, Volk : Petkovšek 9:4, M d, 
B. : Duran 9:1, Štupica : K" l< 
vec A. 9:7, Božič : Varga fb 

Lacko; Hribar9:0; 2. kolo: V 
J . : Miklavčič 2:0 (6:1, 6:2),'. p-
bregar: Jeraj 2:0 (6:2, 6:3). k 
jak: Arsič 2:0 (6:3, 6:0), R# \ 
Brajkovič 2:0 (6:2, 6:1), 
Šmigoc 2:0 (6:0, 6:3), W 
Oblak J . 2:1 (6:1,2:6,6:1), y r 

B.: Štupica 2:0 (7:6,6:4), L^ ^ 
Božič 2:0 (6:2, 7:5); Četr# 
Majer J . : Podbregar 2:0 l lir, 
6:3), Bizjak: Rus S. 2:1 (6:*' ^ 
6:2), Štih : Volk 2:0 (6:2, i v $ 

Majer B. : Lacko 2:0 (6:4, . 
Polfinale: Majer Janez : 6( 

Vinko 2:0 (6:3, 6:4), Majer & " ! 

: Štih Tone 2:1 (4:6, 6:4, 7:wFl' 
nale: Majer Janez : Majer t. 
2:0 36:4, 6:2); Za tretje m« »k 
Štih Tone: Bizjak Vinko 2:01' Sc 

6:3). W 

Nedokončani življenjepis*" 
radioamaterja j> 

Preprosto. Aprila 1972 se je v Domu JLA na Vrhniki začel tečaj za t* 
materjo začetnike pod vodstvom Otta Lončarja, Franca Knafliča in f& ^ 
Ftadobuljca. Ti,stedaj nadebudni starešine rodu zvez jugoslovanske ¥. 
obrambe, so s pomočjo Doma JLA in Občinskega oddelka za LO obU"' |y 
javnost vrhniškega radiokluba in popeljali trideset tečajnikov, pre"*^ 
učencev višjih razredov osnovne šole, v prečudni svet radia. 

Seznanili so nas z osnovami elektrotehnike, naučili spajkanja, praw 
narodnega radijskega prometa in Morsejeve abecede. Spominjam s«; 
dvobarven pisk tonskega oscilatorja ali »zujalice« v začetku sploh ni 0'( 
Ko pa sem se navadil na melodijo ene note, ko sem spoznal, da z vztt^i. 
lahko premagam dolgočasnost, ko sem tvoril prve besede in stavke, ie, ^ 
grafija (kot pravimo sporazumevanju z Morsejevimiznaki) postala zarf1'"rt 
///ca« radioamaterstva. 

Prve zveze na klubski radijski postaji YU ZEUsem vzpostavil maja ?y'JJIi 
uspešno opravljenem izpitu za operatorja »C« razreda. Sledilo je d<M Ijj 
let, na tisoče zvez z vsemi kontinenti in čez več kot 200 državami s</e® 
radioamaterski razdelitvi jih je čez 300), samostojne amaterske gra<^< v 

zličnih elektronskih sklopov, vse to je izoblikovalo mojo življenjsko op'e° -

Starejši mladinci: 1. Trampuž 
(Rog) 15,04, 2. Ugrenovič (Astra) 
15,07, 3. Tahmajster (Astra) 15,22, 
4. Lah (Rog) 15,24, 5. Košir (Bled) 
15,24,... 18. Alič (Vrhnika) 20,21, 
itd. 

Rekreacija: 1. Vehar (Alpina) 
16,42, 2. Rajgelj (Študin) 16,42, 3. 
Božovič (Štucin) 16,52, 4. Malner 
(Rog-Franek) 17,07, 5. Beber (Rog) 
17,07,... 9. Arsič 17,42, 20. Mušič 
19,02,23. R. Grom 20,02, 25. F. Su-
sman 20,08, 31. Vičič 21,12, 33. Ko-
govšek (vsi Vrhnika) 22,32. 

Veterani A: 1. Oblak (J. Peternel) 
16,36,2. Frelih (Štucin) 17,44,3. Le
narčič (Adrija) 18,16, 4. Vidrih (Inte
gral) 18,25, S* Karlin (Integral) 
18,44... 13. J. Oblak 21,50, 16. M. 
Grom 22,51, 17. B. Grom 23,59, 23. 
Miklavčič (vsi Vrhnika) 30,56. 

Veterani B: 1. Hafner (Adrija) 
16,50, 2. Dežman (Adrija) 17,44, 3. 
Rode (Rog) 20,17, 4. Orel (Grosup
lje) 20,57, 5. Kranjc (Ljubljana-
Siška) 21,40,... 9. Suhadolnik 
28.09, 10. Petkovšek (oba Vrhnika) 
30,03. 

Veterani C: 1. Plestenjak (Rog-
Franek) 19,07, 2. A. Grom (Vrhnika) 
19,26, 3. Hrovat (Grosuplje) 20,23, 
4. Ščurk (Partizan-Vič) 20,31, 5. 
Dvorščak (Rog-Franek) 20,36... 8. 
J : Grom (Vrhnika) 22,06, itd. 

Veterani D: 1. Omrzel (Grosuplje) 
22.10, 2. Jošt (Kokrica) 23,02, 3. 
Blažun (Rog-Franek) 24,33. 

Veterani E: 1. Mugerle (Rog-Fra
nek) 31,24. 

Veterani F: 1. Žirovnik (Rog-Fra
nek) 24,41, 2: Fajdiga (Branik) 
25,54. 

Članice: 1. Klemene (Rog-Franek) 
21,10, 2. Kajdiš (Štucin) 21,55,.3. 
Gliha (Grosuplje) 22,36, 4. Kokalj 
(Rog) 23,19. M - A R S , C 

za elektrotehniko, telekomunikacijo. Hobby, ki sem ga izbral kot koti 
leten deček, me je usmeril v poklic ter mi tako zapolnil sleherno urico 
nega in prostega časa. 

Radioamaterizem — sodelovanjeljudi dobre volje vsega sveta btei9 < i 
na politično, versko ali rasno pripadnost, ki zveze vzpostavljajo brez 'p 
rialnih koristi, le za razvoj tehnične kulture in pomoč ob naravnih n<?s^ '9 
nujni nabavi zdravil in podobno — radioamaterizem je postal del me. fn 

Akcije popularizacije med mladimi, tečaji na osnovni šoli, sodelo^" q. 
mladinskih, delovnih akcijah, pohodih, pri poskusih ustanavljanja 0$ ^ 
organizacije tehnične kulture, prenosih Titove štafete, prostovoljnem oj rj 
novo lokacijo sprejemnooddajne sekcije na Trojici, uvajanje -lova na w 

itd., litri znoja, prečute noči — vse to tudi na škodo družinskega življ 
bilo dovolj, da mi nekateri sočlani ne bi dali čutiti, da sem odslužil, da s* 
kos odrabljenega inventarja. , 

Verjemite mi, z vsem srcem sem delal ves ta čas in tudi prenehati ne^ 
deloval bom pač v okolju, ki bo znalo ceniti amatersko zagnanost! 
VILKO OBLAK — YU ZTUW 

http://p0same2r.fi


K O M U N A L N O PODJETJE VRHNIKA 
Cankarjev trg 4 
61360 V R H N I K A 

Odbor za medsebojna delovna razmerja Komunalnega 
podjetja Vrhnika razpisuje v šolskem letu 1983/84 
štipendije za učence v gospodarstvu: 

- vodovodni instalater 
- zidar 
• strojni ključavničar 
- miner 

1 štipendija 
1 štipendija 
1 štipendija 
1 štipendija 

Kandidati naj pošljejo pismene vloge na obrazcu 8,40 z dokazili 
o končani osnovni Soli (fotokopija) na naslov: 
Komunalno podjetje Vrhnika , Cankarjev trg 4, 
61360 V R H N I K A 

IUV — DS SSS Vrhnika 
— služba za organizacijo poslovanja 

Na podlagi sklepa Komisije za delovna razmerja I U V T O Z D 
Opekarna Vrhnika 

O B J A V L J A M O naslednje proste delovne naloge: 

1. Strojnik težke gradbene mehanizacije 
pogoj: izpit za strojnika T G M 

2. Viličarist 
pogoj: izpit za voznika viličarja 

3. K V ključavničar 
4. Priučen ali K V varilec 
5. Strojni obdelovalec — strugar ali orodjar 
6. NK opekarski delavec 

1 delavec 

1 delavec 

2 delavca 
1 delavec 
1 delavec 

5 delavcev 

Posehen pogoj za dela in naloge pod tč. 
delo. 

in 3.: dvoizmensko 

Obvestilo 
Ker sem iz zdravstvenih razlogov razrešen funkcije starešine 

taborniškega odreda Ivana Cankarja, prosim vse, ki so se do 
sedaj glede tabornikov obračali name, da se odslej dalje obra
čajo na tovariše: Tineta Petriča, Sonjo Sluga, Petra Pctkovška, 
ml. ter Dejana. 

Prosim za razumevanje. 
T O M I S L A V P E J I Č 

OBVESTILO OBČANOM 
O GEODETSKIH M E R I T V A H 

NA OBMOČJU OBČINE VRHNIKA 
V letošnjem letu potekajo obsežnejše geodetske meritve 

(parcelacije, obnove mej in geodetski posnetki lege novozgra
jenih stavb) v občini Vrhnika. 

Zaradi obsežnega dela na celotnem območju občine je vklju
čen v meritve Geodetski zavod SRS. Zaradi programsko pri
pravljenega dela opozarjamo občane, ki imajo vložene vloge za 
meritve, naj se na tančno ravnajo po navodilih, napisanih na 
vabilih za meritve, tako da ne bo prišlo do nepotrebnih zastojev 
in s tem podražitev pri obračunavanju opravljenih geodetskih 
del ter do podaljševanja izvršitve del. 

O B Č I N S K A G E O D E T S K A U P R A V A 

Pred dobrim letom je odšel od nas naš ljubljenec. Še zmeraj ga 
pričakujemo. Kdorkoli kaj ve o njem, naj proti nagradi sporoči 
na naslov: Škrij Bojan, Dolina 16, p. Brezovica. 

ČESALNICA 
Zdenka Žabjek 
Dragomerska 29 
Dragomer 

Obveščamo cenjene stranke, 
da salon spet redno obratuje, 
in sicer vsak dan od 12 h—19 h , 
v četrtek od 7 h—15* ter drugo 
in četrto soboto od 7 h —13 h . 

Se priporočam 

V premislek 
Oni dan sem nameraval kupiti plin v Mercatorju na Vrhniki, 

pa meje prodajalec opo/oril, da ga ne morem dobiti, češ, da 
jeklenka ni prava. Začudil sem se, saj vem, da so jeklenke 
standarne oblike, nakar mije prodajalec razložil, da ima je
klenka oznako »INA« in da naj grem tja, kjer sem jo dobil. 
Nisem ga razumel, pa mi je pokazal v smeri Dobovičnikove 
ulice. Ugotovil sem, da se norčuje in po hitrem postopku na
daljeval proti Dobovičnikovi, kjer so plin brez težav dobi tudi z 
jeklenko ljubljanske Plinarne. 

SKLEP: Pri vsej zadevi je najpravičnejši ogenj, ki gori enako 
veselo, pa naj je plinska bomba temno rdeče ali oranžno 
obarvana! 

OBLAK VILKO 

/M tabo strašna je praznina, 
v srcih naših bolečina; 
ti pa spiš zdaj brez trpljenja, 
brez želja, brez hrepenenja. 

Z A H V A L A 

Ob boleči in nenadomestljivi izgubi . 
našega dragega 

Pavleta Potrebuješa 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v teh težkih tre
nutkih stali ob strani, nas tolažili in izrekali ustno ali pisno 
sožal je. Hvala vsem, ki ste mu darovali toliko lepega cvet ja 
in sveč. Zahvaljujemo se tudi vsem sosedom, prijateljem in 

znancem, ki ste nam pomagali in lajšali bolečino. 

Posebno zahvalo smo dolžni njegovim sodelavcem iz Ope
karne in pevskemu zboru I U V . Hvala za iskrene besede v 

slovo. 

Vsi njegovi 

Ob boleči izgubi našega ljubega moža, očka, brata, strica in 
svaka 

Antona Trčka 
z Brega 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri
jateljem in znancem, ki ste z nami sočustvovali, nam izrekali 
ustna in pisna sožalja, darovali cvetje in ga pospremili na 
zadnji poti. Hvala tudi dr. Petrovčiču, Obrtnemu združenju 
Vrhnika, Pevskemu zboru Borovnica, govorniku za poslo

vilne besede in g. župniku za obred ob slovesu. 

Njegovi: žena Tinka, hčerki Simona in Marija 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi moje drage žene 

Marije Makovec 
s Klisa 

se zahvaljujem vsem, ki ste sočustvovali z mano v tistem 
težkem času, ji darovali cvetje in jo pospremili na poslednji 

poti 
mož 

Z A H V A L A 
Ob smrti moža 

Leopolda Isteniča 
se zahvaljujem vsem sorodnikom, sosedom, sostanovalcem 

za denarno pomoč in sočustvovanje. 

Hvala vsem, ki ste mi kakorkoli pomagali.v teh težkih tre
nutkih. 

Ivanka Istenič 

Z A H V A L A 
Ob smrti naše ctrage žene , mame, stare mame 

in sestre 

Marije Svete 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija
teljem in znancem, ki ste jo v velikem številu spremili na 
njeni zadnji poti, ji darovali cvetje in vence ter nam izrekli 

sožalje. 
Posebno se zahvaljujemo sodelavcem iz Donita, L i k a , 
Osnovne šole Ivan Cankar, dr. Petrovčiču in Župni jskemu 

uradu Borovnica. 

Vsi njeni 

Z A H V A L A 
Ob boleči izgubi našega očeta — moža 

Franca Petrovčiča 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
znancem ter K S Borovnica, Z B Borovnica, S Z D L Borovni
ca, Komunalnemu podjetju Vrhnika , O Z D »Gidor« , tova
rišu dr. Jožetu Petrovčiču in gospodu kaplanu Lojzetu K o -
vačiču, ki ste sočustvovali z nami, nam izrekli pisno in ustno 

sožalje in ga z nami pospremili na zadnjo pot. 

Posebno se zahvaljujemo tovarišu Andreju Ocepku za iska
zano pomoč 

Žalujoča žena Olga Pctrovčič, 
otroci in vnuki 



AVGUS 1983 NAŠ ČASOPIS 

Delo na trasi, pomoč na kmetijah, spoznavanje mladih Iz Slovenije In Jugoslavije, krepitev tovarištva in bratstvo, humanizem, spoznavanje 
mnogih interesnih dejavnosti so vrednote, h katerim stremimo. 

FOTOREPORTAŽA 

En dan z brigado Ivan Cankar 
Mladi Vrhničani — 39 jih je bilo — so na republjškl mladinski de

lovni akciji »Kobansko 83« upravičili ime, ki ga nosijo. Bili so naj
mlajša, a najuspešnejša brigada. To so napovedali že ob obisku 

staršev in predstavnikov družbenopolitičnih organizacij, ko je nastal 
ta foto zapis. 

Lapor In kamen, v hribih ob levem bregu Drave nad Muto, sta povzro
čala več žuljev, njih pa »Buldožerji« (starejši brigadirji) po glasnih 
klicih — ho-ruk — niso čutili. »Tu bo v kratkem položena vodovodna 
cev,« pravi... 

»Apači« brigadirji pionirji, ki so urejali okolico novozgrajenega cen
tra usmerjenega izobraževanja v Muti, so komadantovo trditev doka
zali z visokim preseganjem norme. 

Zdravko Borić, komadam briga
de. »Pridno delamo in dobro se 
razumemo,« je še pristavil. 

Angela Šurca, učenka Oš I. Can
kar, Je prvič v brigadi, saj Ji Je 
komaj 14 let. 

Mateja Stražlsar J« i« četrtič v briga
di. Čeravno so ob našem prihodu bili 
pri malici, brez lopate nI hotela pred 
objektiv. Pa se Sinterjev klobuček, ki 
Jo je varoval pred hudo pripeko, si (e 
dala na glavo. »Četrtič sem že v bri
gadi In nadaljujem tradicijo, ki sta jo v 
družini pričata starejši sestri.« 

Borut Gostita je bil komandam 
čete Apačev, ki Jo je sestavljalo 
12 pionirjev vrhniške brigade I. 
Cankar in 6 iz črnomaljske bri
gade M. Šobar-Nataša. V idrijski 
brigadi J. Premrl Vojko, ki je 
poleg omenjenih bila še v izme
ni, ni bilo pionirjev. 

Marko Pregelj pa Je najmlajši 
brigadir na akciji s svojimi 10 
leti. Zvedeli smo tudi, da je bil 
udarnik. 

Magda Straiišar, 12 let: »Tradi
cija se bo nadaljevala, saj bom 
tudi jaz šla v brigado in brat 
Janez tudi.« 

Fani Straiišar, mati petih otrok: 
»12-krat sem že odpravljala 
svoje otroke na republiške in 
zvezne akcije, da o lokalnih niti 
ne govoim, na obisku pa sem 
prvič. Ponosna sem na svoje 
otroke, vsi so zelo uspešni v 
šolah, starejši hčeri sta po kon
čanih srednjih šolah že v služ
bah in, kot vidite, tudi v briga
dah, kar dokazujejo številne 
udarniške značke.« 

Dan je bil kratek. Po skupnem 
kosilu z brigadirji v restavraciji OŠ 
Muta smo odšli v bližnjo gostilno na 
coca-colo, pa tudi špricerja ali piva 
se starejši nismo branili. 

Avtobus logaškega 
Društva šoferjev in avtomehanikov 
je že čakal na povratek. Brigadir
jem smo zaželeli uspešno nadalje
vanje dela in srečen povratek, ob 
brigadirskem Z-D-R-A-V-O pa 
smo se poslovili. 

M. S. 

i 

Naš časopis - - Glasilo Občinske 
konference Socialistične zveze 
delovnega ljudstva občine Vrh
nika — ursja uredniški odbor: 
Marina Jereb (predsednik), Vida 
Curk, Milorad Borčič, Jakob Su-
sman, Milan Selan, Cvetka Glu
mac, Franc Petelin (glavni in od
govorni urednik), Ivan Žitko teh
nični urednik) — Naslov uredniš
tva: OK 'SZD l , Cankarjev trg 8, 
Vrhnika — Številka žiro računa: 
50110-678-54000 - Telefon
ska številka uredništva: 751-325 
— Tisk; Tiskarna Ljudska pravi
ca, Ljubljana, Kopitarjeva 2 — Po 
mnenju Sekretariata za informa
cije v IS SRS na. podlagi 7. točke 
prvega odstavka 26. člena za
kona o obdavčenju proizvodov in 
storitev v prometu (Uradni list 
SFRJ, št. 33-316-72) je Naš ča

sop is oproščen prometnega 
davka 

Smelo so se Borovnicam lotili urejanja svojega kraja. »Med počitnicami mladi iščejo delo. Rekli smo 
si, zakaj jih ne bi zaposlili,, da urede nafto Borovnico. Nekaj parkov in zelenic je spet vzorno urejenih, po
stavili so nekaj klopi, namestili koše za smeti, očistili obcestne jarke — skratka, kar precej dela so imeli. 
In se nekaj denarja jim je kapnllo v žep. Tudi vnaprej bomo tako urejali nafto okolico,« pravi Ernest Kos, 
ki je vodil to akcijo. 

Kar precej mladih se je med počitnicami zvrstilo pri urejanju Borovnice in pritrdili so, da se bodo tega 
dela ie lotili. 

Piknik na Griču uspel 
Organizacija ZZB NOV Dragomsr-Lukovica je tudi letos, 4. avgusta, organ" 

tradicionalni piknik na Griču. Udeležilo ss ga Js mnogo krajanov KS r>agofld 
kovica, nekaj Jih Je bilo tudi iz sosednjih krajevnih skupnosti. M*i gosti Ja * * 
predsednik občinskega odbora ZZB Franc Fortuna. 

Znana recitatorka in povezovalka pro
gramov na prireditvah Mojca Šega je v 
uvodu obudila spomin na dogodke pred 
40 leti na II. zasedanje AVNOJ, Kočevski 
zbor, ustanovitev korpusov NOV in 
mnoge boje, ki so vodili k osvoboditvi. 
Najstarejši članici krajevne borčevske or
ganizacije Frančiški Kovačevič, so ob 
njenem 80. življenjskem jubileju izročili 
šopek cvetja ter mnogokrat izrekli še na 
mnoga leta. 

Pevci — ti naši zlati pevci — so vi 
dopustniškem razpoloženju zapeli # 
znanih revolucionarnih in narodnih H 
ter popestrili program, ki se je nadalje 
raznimi športnimi in družabnimi tekrn* 
nji. Športniki so tudi pripravili dobro' 
Ijico in specialitete na žaru, udeležen' 
knika pa smo vse skupaj do poznih v* 
nih ur pospravili z obljubo, da se prin" 
leto zopet srečamo. 

Spored vrhniškega kina 
1.^1.9. 
četrtek ob 20.30 
sobota ob 18.00 
nedelja ob 20.30 

petek ob 20.30 
nedelja ob 16.00 

sobota ob 20.30 

8.—11.9. 
četrtek ob 20.30 
sobota ob 18.00 
nedelja ob 20.30 

petek ob 20.30 # 

nedelja ob 16.00 

sobota ob 20.30 
nedelja oh 18.00 

U S O D N A SFINGA — amer. CS barvni 
Režija: Franklin Schaffner 
V gl. vi.: Lesley Ann Down, Frank Langella, Maurice Ronet 
Film je posnel po romanu znanega pisca kriminalk — Robilj! 
Cooka. Predstavlja mlado arheologinjo, ki v Egiptu proučuj* 
skrivnost groba faraona Setija I. Njeno življenje je v stali* 
nevarnosti, ker nekoga zanima v grobu zakopan zaklad. 
TRINAJSTI JULIJ — jugoslovanski barvni 
Režija: Radomir Šaranovič 
V gl. vi.: Petar Božović, Predrag Manojlović, Petar Baničev* 
Rade Šcrbedžija, Bata Živojinović, Pavle Vuisić, A . Berče' 
R. Polić. 
Epopeja-iz naše NOB v Črni gori. 
V R O Č E P O S T E L J E — italijanski barvni 
Režija: Luigi Zampa 
V gl. vi.: Uršula Andres, Laura Antonelli, Silvia Krist*'1 

Monica Vitti, Michele Placido. 
Erotična komedija nekdaj velikega neorealističnega režiser)1 

Luigija Zampc z vrsto znanih igralk, ki so porok, da ne gre** 
ceneno pornografijo. 

T A A M E R I K A — ameriški-it. barvni — I. del 
Režija: Romano Vanderbes 
Zanimiv dokumentarni film 6 Ameriki, o socialnih nasprotji" 
moralnem propadu, življenjskem nivoju, religijah itd. — ** 
skupaj predstavljeno skoraj spekulativno privlačno, venti*1 

dovolj pošteno, da gledalec dobi približno realno slik" 
»obljubljene dežele«, kjer kljub vsemu navideznemu razkol" 
le ni vse v redu. 
B U C K R O G E R S — junak vesolja — ameriški znanstven" 
fantastični 
Režija: Danici Haller 
V gl. vi.: Gil Cicrard, Pamcla Hensley, Erin Cray. 
Kozmonavlski izlet v 25. stoletje. 
P E T E K , T R I N A J S T E G A — ameriški barvni 
Režija: Sean S. Cunningham 
V gl. vi.: Bctsy Palmer, Adrienne King, Harry Crosby, 
Bartram. 
Precej krvava grozljivka za močnež ivec . 

15.—18. ?. 
četrtek ob 20.30 
sobota ob 18.0(1 
nedelja ob 20.30 

N O Č Č A R O V N I C II. — amer. color CS 
Režija: Rick Rosenthal 
V gl. vi.: Jannie Lee Curtis, Donald Pleasence 
Čeprav gre za drugi del znanega filma, je zgodba čisto zaklR 
čena celota in v zvrsti grozljivk vsekakor za vse ljubitelje u* 
kvalitetna. 

petek ob 20.30 E R O T I Č N E A V A N T U R E — francoski barvni 
sobota ob 20.30 Režija: Regine Deforges 
nedelja ob 18.00 V gl. vi.: Salina Bahloul, Carina Barone, Beatrice, Anton*1 

Ferrante 
Film za moške, ki ga je posnela ženska! 

nedelja ob 16.00 Ni še določen film! 

22.—25.9. 
četrtek ob 20.30 
sobota ob 20.30 
nedelja ob 16.00 

petek ob 20.30 
nedelja ob |8.00 

sobota ob 18.00 
nedelja ob 20.30 

29.9.-2.10. 
četrtek ob 20.00 
sobota ob 17.00 
nedelja ob 20.00 

petek ob 20.00 
sobota ob 20.00 

nedelja 16., 18. 

B A G D A D S K I L O P O V — amer. barvni 
Režija: Clive Donner 
V gl. vi.: Roddy McDowell, Kabie Bedi, Terence Startf 
Peter Ustinov, Marina Vlady. 
»Skozi čudežni svet 1001 noči leti čarobna preproga in oži* 
sij črne magije.'. .« (citat s plakata) 
M I L K A — (TABU) — finski barvni 
Režija: Ranni Molberg 
V gl. vi.: Irma Huntus, Lena Sonmu, Mati Turnnen 
V romantičnem okolju finskega podeželja sredi širnih gozo^ 
in jezer se odvija romantična, pa tudi socialno obarvs 
zgodba. P R I P O R O Č A M O ! 
T A A M E R I K A — amer. barv. II. del 

STRUP Č R N E M A M B E — angl. barvni 
Režija: Tobe Hooper 
V gl. vi.: Oliver Reed, Klaus Kinsky, Sarah Miles 
Po napaki prodajalke deček iz prodajalne z živalmi odn ĵj 
škatlo z najhujšo kačo — strupenjačo: črno mambo. P 
takratpa dečka ugrabijo in črna mamba postane »glavna« 
R D E Č I — amer. barvni 
Režija: VVarren Beatty 
V gl. vi.: W. Beatty, Diane Ceaton, Jack Nicholson 
Eden največjih filmskih spektaklov zadnjih let, nagraF 
z oscarji in drugimi priznanji! Gre za biografski pri'-': 

ameriškega novinarja Johna Reda, ki je spremljal rojs' 
sovjetske države po oktobrski revoluciji in o njej pošteno 
objektivno poročal. 
H O R O S K O P — franc. barvni — komedija 
Režija: Jean Girault 
V gl. vi.: Evelyn Buyle, France Dougnac 

KOZERIJA 

Za čistočo 
Pred tedni sem obiskal svojega sta

rega prijatelja, toda prišel sem ravno ob 
nepravem času, a ker mije sveto obljubil, 
da se bo ta pravi čas hitro iztekel, sem 
počakal. In kar sem doživel, sem tudi na
pisal, čeprav brez vednosti mojega kole
ga. 

Prijatelj Boris, pooblaščen za stano
vanjski blok (jasno vrhniški) in njegov 
splošni predstavnik, je zavihal rokave — 
prisostvoval sem začetku sestanka sta
novalcev. 

"Spoštovani tovariši!'' je pozdravil s 
svojim hripavim glasom. 

-Danes moramo spregovoriti o pro
blemu čistoče okoli našega bloka..." (V 
tistem momentu je izza njega - na drugi 
strani okna —priletela navzdol prazna 
tuba za britje, za njo pa še velika kanon
ska škatla.) 

"Kot sami vidite in veste, je okoli na
šega bloka pravi smetanjak... <• (Mimo 
okna je zletel napihnjeni tetrapak, trije 
papirčki od bonbonov šumi in preluk
njana žoga.) 

"Mnogi se spozabljajo in mečejo smeti 
kar skozi okno, zakaj na smetišče odno
sno v kanto se jim jih ne /ljubi nositi...« 

»Namesto pike na koncu nje& 
stavka je od nekod priromala pra& 
ploha vseh mogočih olupkov.) 

"Vse skupaj opozarjam, da tc vK 
samo podobe našega mesta in 
bloka, ampak je tudi nevarno. Prej 
davnim je gospe Kovačevi padel r>sZ 
olupek lubenice in jo poškodoval^ 
pa bi se ob kakšnem drugem pt** 
še slabše končalo!« 

(V znak človeškega sočutja r3 

okna priromal šopek ovelih ciklami 
"In prav gospe Kovačevi je l^ 

nekdo z balkona vrgel vrečko vod6' ^ 
bila čisto premočena ..." 

"Voda pa ne sodi k smetem!" (ra 
pravila neka najstnica, ki je crnv* 
žvečila žvečilni gumi. 

" To sploh ni vatno, pomembri0'^ 
da ustanovimo svet, ki bo skrbel K 
stočo okoli našega bloka in prep" 
take nesramnosti!" * 

Predlog mojega prijatelja Bori&Ji 
aplavzom sprejet, svet pa hitro * J ! 
Sestanek je res hitro minil in mnotJP 
razšla. Ko sva posedela v z8**L 
prostoru, pa je na prizorišče stop'• 
gova žena. Prezračila je sobo. 
pepelnikov nabrane čike, lepo p°"f 
ne boste verjeli — vse skupaj* 
kretnjo vrgla skozi okno. |( 

Sedaj se nič več ne čudim na" 
čo«. ' 

FRANCI 

AVTOELEKTRIKA JANEZ TRČEK 
Idrijska 66, Vrhnika 
Popravilo in vzdrževanje elektro opreme motornih V * 
vseh vrst od 1, 9. dalje. Delovni čas od 7. do 18. ure 
Tel.: 752-234 


